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V   rukou držíte druhé číslo letošního zpravodaje a já věřím,  
že Vám zpříjemní čas strávený třeba u dobré kávy. Stále se nemohou 

konat kulturní ani sportovní akce v „normálním režimu“. Snažíme se tedy,  
tak jako jinde fungovat a některé tradiční akce 
připravovat více individuálně (např. Ukliďme svět, MDD, 
 očkování v DPS). Dočtete se o nich dále ve zpravodaji.

Život v obci ale přesto neusnul. Doposud největší dotační akce v tomto volebním 
období – přístavba dílen ZŠ -  finišuje. Na přístavbě už je hotová fasáda a dokončují 
se venkovní práce, přestože letošní počasí venkovním pracím příliš nepřálo. Všichni 
už se těšíme, až v dílnách budou žáci sbírat nové praktické dovednosti.
Přístavba  ZŠ ještě ani není úplně dokončena a opět byl z národních zdrojů (ministerstvo 
financí) vypsán nový dotační titul, ze kterého  by bylo možné financovat rekonstrukci 
školního bazénu. Žádost jsme díky souhlasu všech zastupitelů přítomných na  
18. ZO již mohli podat. Termín je sice šibeniční, ale možnost zaplacení 90% nákladů 
z MF by opravdu bylo škoda nezkusit. Architektonická kancelář „Architekti Tihelka 
– Starycha s.r.o.“ nyní aktualizuje projekt z r. 2013 (stejně postavený bazén jako  
v ZŠ Vyškov), abychom mohli zadat výběrové řízení a být připraveni dotaci přijmout  
a především realizovat (pokud bude přidělena) ještě v tomto roce.

SLOVO  
STAROSTKY
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Rada obce má ještě spoustu dalších plánů, námětů 
a vizí. Jejich realizaci však předchází časově  
i personálně velice náročná příprava a koordinace 
jednotlivých kroků, tj. příprava projektové 
dokumentace, zapracování všech technických 
požadavků ve vazbě na finančních možnosti naší 
obce. Díky promyšlené přípravě jsme pak schopni 
rychle reagovat a využít nabídky dotačních titulů.

Velkou radost mám z dokončené opravy 
chodníků mezi bytovými domy na sídlišti (318-321). Díky tomu, 
že projektově byla akce připravena již v lednu, mohlo proběhnout 
výběrové řízení na zhotovitele ještě před začátkem stavební sezóny. 
Vybrána byla odborná firma, která odvedla vynikající práci,  
a tak i přes velkou nepřízeň počasí byla celá akce za necelý měsíc 
dokončena. V rámci stavby se ještě povedlo vyměnit kousek starého 
vedení veřejného osvětlení. Na staré chodníky z litého asfaltu, nerovné 
a s trhlinami, kde se dva lidé ani nemohli vyhnout, si už vůbec 
nevzpomeneme.
Doufám, že se stejně dobře podaří další velká dopravní stavba 
letošní sezony: „Oprava komunikace k hasičce“ Předání staveniště 
již proběhlo. Akce bude náročná na organizaci a koordinaci  
s pracovní skupinou a sběrným dvorem. V rámci této stavby 
chceme také vyměnit část starého vedení veřejného osvětlení  
a upravit nevhodný povrch v zázemí pracovní skupiny, včetně přívodu 
vody do sběrného dvora, která tam chybí od samého začátku fungování 
sběrného střediska. 
Tímto chci požádat občany o shovívavost, trpělivost a dbaní zvýšené opatrnosti v dané lokalitě (mezi věžákem a hasičkou). 
Stavba by měla bát dokončena koncem  srpna.

Ráda bych se s Vámi také podělila o další dobrou zprávu. Po osobním jednání s Ing. Vybíralem ze SÚS JmK (Správa a údržba 
silnic Jihomoravského kraje) mohu přislíbit opravu krajské silnice III/3833. Dle zpracované diagnostiky vozovky z roku 2020 
plánuje SÚS JmK provést odfrézování stávajících asfaltových vrstev a pokládku nových vrstev v tloušťce 110 mm. Počítá se i se 
sanací konstrukčních vrstev v rozsahu 30% plochy komunikace. Konkrétní termín opravy, ale bohužel ještě nejsem schopná říct.

Díky dotaci z ministerstva životního prostředí jsme společně s obcemi Hostěnice a Kovalovice získali v dubnu kompostéry, 
které jsme hned začali rozdávat na základě Vašich žádostí z loňského roku. Zájem občanů byl velký a věřím, že i toto je krok  
ke smysluplnému třídění odpadů.

V uplynulém období proběhla také na všech dětských hřištích revize herních prvků. Na hřišti u pošty je vyměněna skluzavka 
a bude zakoupen ještě minimálně jeden prvek. Můžete se tedy těšit v budoucnu na malé překvapení. V Horákově u kapličky 
mají menší děti možnost malovat křídami, počítat a psát na nové tabuli. Chystáme pro malé cyklisty  pumptracky. Na hřišti pod 
Horákovem jsou uklizené mantinely a čekají na další zimu. Povrch pod nimi plánujeme ještě lépe upravit. „Technická zkouška 
mantinelů“ v zimě byla úspěšná. Za to ještě jednou velké díky pracovní skupině ve spolupráci s hasiči.
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Lavičky, koše a další mobiliář pracovní skupina průběžně doplňuje, opravuje a uklízí.
Toto období by se dalo nazvat jako „testovací a  očkovací“(článek o očkování v DPS je také v tomto čísle).
Buďme tedy všichni nadále NEGATIVNÍ s myslí POZITIVNÍ . 

Den Země, ukliďme Česko, podobné jarní 

výročí a akce se staly i u nás tradicí. Jen je 

třeba reagovat na aktuální opatření a nevyrážet 

ve skupinách. Tak tohoto nařízení se před 

nedávnem zhostily dvě energické dámy z Mokré 

opravdu po svém. Vzaly si batůžky se svačinou, 

rukavice, pytle na odpad a reflexní vesty. Vydali 

se tam, kudy většina z nás jen projíždí a uklidily 

neuvěřitelné množství odpadků.

Tím místem je silnice, spojnice z Mokré směrem 

na kruhový objezd Brno, Vyškov, Šlapanice. 

V krátkém rozhovoru s jednou dobrovolnicí 

jsem se dozvěděl, že to nedělají pro radost, ale 

protože je to potřeba. 13 pytlů odpadků to je 

opravdu potřeba. Nebo OSTUDA! Myslím, že to 

druhé. Přece odpadkových košů je i na veřejných 

místech dostatek, tak dovézt kelímek od kávy, 

nebo PET lahev právě jedoucím autem do koše 

na parkoviště není nic, za co by se měl kdo stydět.  

A hlavně, buďme ohleduplní k ostatním  

a k přírodě. Komu by se líbilo vyrazit na výlet 

mezi odpadky. Mně rozhodně ne. Těm dvěma 

dámám Karle Hrůzové a Ellen Křížové nestačí 

jen poděkovat. Mají můj veliký obdiv a úctu. 

DĚKUJEME!

TOMÁŠ ŠENKYŘÍK – STAROSTA OBCE VELATICESTÁLE ODPADKY

Chodníky před rekonstrukcí

Chodníky po rekonstrukci
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OBEC

V  listopadu 2018 rada obce Mokrá-Horákov 
zahájila jednání s majitelkou objektu drogerie,  

o možnosti odkupu této nemovitosti v samotném 
centru obce. Cílem byla modernizace této 
monolitické budovy ze 70. let 20.století. V potaz 
se museli vzít i závazky k předchozímu zájemci. 
Po vzájemné diskusi se obě strany dohodly,  
že po zvážení všech možností případného řešení 
majetkoprávních vztahů s dosavadním zájemcem 
budou opět v záležitosti prodeje jednat. S touto 
informací bylo seznámeno zastupitelstvo obce na 
jeho nejbližším zasedání.
Ve druhé polovině roku 2019 majitelka 
kontaktovala radu obce s nabídkou prodeje této 
nemovitosti za cenu 9 mil. Kč. Začala probíhat 
intenzivní jednání rady obce s majitelkou objektu 
o možnosti a podmínkách prodeje této budovy 
a přilehlých pozemků. Rada obce nechala 
vypracovat znalecký posudek ke stanovení 
ceny obvyklé v místě a čase a následně o všech 
svých krocích informovala zastupitele na 
svých zasedáních, kde měli možnost se k této 
problematice vyjádřit. Vyzvala také jednotlivá 
politická uskupení, aby předložila návrhy 
možného využití této budovy ve středu obce. 
Předmětem diskuze byla především kupní cena, 
splátkový kalendář, další pronájem prostor, 
apod. 
V první polovině roku 2020 probíhala další 
intenzivní jednání rady obce s majitelkou objektu 
za přítomnosti právníků obce o procesním 
postupu a časového harmonogramu přípravy 
a realizace tohoto majetkoprávního převodu 
včetně uzavření kupní smlouvy a úhrady kupní 
ceny. Zastupitelstvo uložilo radě obce zadat 
zpracování nového znaleckého posudku  
a stanovit podmínky dalšího využití nemovitosti. 
Na doporučení právníka obce nechala 
rada obce vypracovat stavebně - technické 
zhodnocení objektu Mokrá 353. V tomto období 

probíhala komunikace s majitelkou objektu 
ve věci přípravy smluvních dokumentů ke 
smlouvě na převod nemovitosti, dle usnesení 
z 8. zasedání zastupitelstva obce. Ze strany 
majitelky objektu bylo upřednostněno, aby 
bylo upuštěno od smlouvy o smlouvě budoucí  
a vše se řešilo až vlastní kupní smlouvou. 
Ve stejné době byly Shrnuty návrhy zastupitelů 
na využití tohoto objektu. Většina zastupitelů 
podmiňovala koupi objektu stoprocentně 
připravenými odbornými posudky, definicí  
co má objekt splňovat, připraveností financování, 
projektové přípravy a realizace. Požadavky od 
zastupitelů na využití byly především - doplnění  
a zvýšení občanské vybavenosti, obchody  
o zazněly i návrhy: kavárna, klubovna, pošta, 
drogerie, bankomat, obchůdky, služby za snížený 
nájem (zásilkovna atd.). Případné druhé patro 
budovy – využití pro obecní úřad a stavební úřad.
Z toho vyplynul další postup. Zajistit technický 
popis stavby – aktuální stav, zajistit statický 
posudek, včetně zprávy, zda je možné budovu 
rekonstruovat a přidat další patro? Dále otázka, 
zda architektonická soutěž se bude vypisovat 
na rekonstrukci, nebo novostavbu polyfunkční 
budovy, včetně rámcového rozpočtu.
V květnu 2020 na svém 10. zasedání zastupitelstvo 
pověřilo radu obce k přípravě smlouvy  
o smlouvě budoucí kupní a zadáním studie na 
využití objektu pro občanskou vybavenost. Pro 
účel zpracování studie byla jmenovaná pracovní 
skupina složená ze zástupců všech politických 
uskupení v zastupitelstvu. Od května pracovala 
skupina velice aktivně. Zpracovala podněty 
zastupitelů na využití objektu a připravila návrhy 
variant pro zastupitelstvo obce. Starostka se též 
aktivně zúčastnila všech pracovních jednání,  
kde zvala i odborníky. 
Začátkem září rada obce Mokrá-Horákov 
pověřuje starostku obce zadáním vypracováním 

smlouvy o budoucím uzavření kupní smlouvy 
mezi obcí Mokrá-Horákov a majitelkou, ve věci 
převodu vlastnictví nemovitosti za podmínek 
schválených zastupitelstvem obce.
Koncem září majitelka objektu obci sdělila, 
že po důkladném zvážení všech okolností  
se rozhodla odstoupit od dalších jednání  
v záměru odprodeje a prozatím prodejnu 
drogerie včetně pozemku neprodat. Hlavním 
důvodem byl vývoj epidemiologické situace  
s Covid-19 v té době, který mohl její firmě DuoMAX 
způsobit negativní dopady. Dalším aspektem byla 
neexistence komplexního řešení pro zázemí a 
parkovací plochy přilehlých prodejních prostor. 
Poděkovala radě obce a zastupitelům za zájem, 
čas a úsilí při jednáních o tomto záměru. Zároveň 
podotkla, že to nebyl zbytečně vynaložený čas 
a pokud obec v budoucnu přijde s konkrétním 
záměrem komplexního řešení této lokality, což 
vnímala pro obě strany jako velice potřebné, 
byla by ochotna v tomto duchu dále jednat. 
Starostka tyto informace předala zastupitelům na  
13. jednání zastupitelstva obce
Obec navázala spolupráci s fakultou architektury 
Vysokého učení technického v Brně a v únoru 
2021 zadala studentskou práci na téma 
Novostavba obecní správní budovy spojená  
s revitalizací náměstí. Aktivní práce rady obce  
a pracovní skupiny byla však v březnu ukončena 
oznámením majitelky o prodeji firmy DuoMAX, 
s.r.o. i se všemi nemovitostmi k 31. 3. 2021 
společnosti FOLGET, spol. s r.o.
Tímto děkujeme majitelce objektu za vstřícný 
postoj k otázce řešení centra obce na sídlišti 
a za jednání k odkoupení objektu pro obecní 
účely. Zároveň plně respektujeme její rozhodnutí  
k prodeji a jsme rádi, že zde v Mokré-Horákově 
bude zachováno fungující nákupní centrum.

OHLÉDNUTÍ ZA MOŽNOSTI ODKUPU OBJEKTU  
DROGERIE NA NÁMĚSTÍ NA SÍDLIŠTI OBCÍ RADA OBCE MOKRÁ-HORÁKOV
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OBEC

Začátkem března nás požádal Jihomoravský 
kraj o spolupráci při očkování klientů  

v domě s pečovatelskou službou. V souvislosti 
s tím jsme dostali možnost naočkovat i několik 

1.4.2021 se prodejna potravin a prodejna 
drogerie v Mokré – Horákově stala součástí 
skupiny CBA. Prodejna potravin projde  
v letošním roce přestavbou a modernizací tak, 
aby vyhovovala současným trendům nakupování 
a nabídla zákazníkům rozšířený sortiment zboží.
Budovu Drogerie budeme kompletně renovovat  
a v příštím roce zde vyroste hobby market 
Kinekus, který Vám nabídne kompletní sortiment 
kategorie zahrady, kuchyně, železářství, 
koupelny a úklidu, zboží pro domácí mazlíčky,  
ale i například široký sortiment pro kutily.

Velkou změnu pocítíte také v oblasti marketingu. 
Na této prodejně můžete už nyní sbírat body za 
nákupy v rámci našeho věrnostního programu 
BIM KARTA. Tyto body pak můžete vyměnit 
za značkové výrobky s výhodnou slevou.  
S BIM kartou získáte vždy také výhodnější ceny 
vybraných produktů z letáku. Více informací 
najdete na bimkarta.cz. 

NĚCO O ZNAČCE CBA

Značka CBA pochází z Maďarska. Vznikla v roce 
1992 spojením 17 potravinářských obchodů. 

Do České republiky se značka dostala v roce 
2005 po úspěšném fungování společnosti nejen 
v Maďarsku, ale především v sousedním 
Slovensku. Značku CBA najdeme také v Polsku, 
Chorvatsku, Rumunsku, Bulharsku a Slovinsku, 
kde se stejně jako v České republice úspěšně 
snaží konkurovat gigantickým nadnárodním 
obchodním společnostem. V současné době 
je do české sítě CBA zapojeno více než 1000 
prodejen potravin, převážně na vesnicích  
a malých městech. Byť značka je původem  
z Maďarska, jejím vlastníkem v České republice 
je ryze česká společnost Družstvo CBA CZ. 
Více se dozvíte na www.cba.cz

NĚCO O ZNAČCE KINEKUS
Kinekus je úspěšná slovenská značka hobby 
marketů, která je na trhu už více než 30 let. 
Mimo kamenné prodejny se zabývá také 
velkoobchodem, který zásobuje více než 1000 
prodejen s domácími potřebami jak na Slovensku, 
tak v Česku. V České republice prodejny pod 
touto značkou provozuje společnost CBA Service 
s.r.o., člen skupiny CBA. Filozofií značky je,  
že v Kinekusu najdete vždy to, co doma 

OČKOVÁNÍ V DPS našich dalších seniorů mimo obyvatele domova. 
Zorganizovat zdárně průběh akce při dodržení 
všech hygienických opatření a vládních nařízení 
stálo nemalé úsilí a spoustu vynaloženého času 
všech zainteresovaných. Díky spolupráci s naší 
paní doktorkou jsme vytvořili seznam občanů 
„80+“ a pak jsme už jen mohli čekat. 
Do poslední chvíle nebylo jasné, kdy a za jakých 
podmínek přijede očkovací tým. Termín a čas 
příjezdu byl hned několikrát změněn a za této 
situace bylo časově velmi obtížné zajistit přesun 
seniorů z různých částí obce do očkovacího 
místa. Podařilo se to díky rychlé akci členů naší 
pracovní skupiny, kteří s převozem ochotně 
pomáhali a operativně se přizpůsobovali 
měnícím se podmínkám. A aby toho nebylo málo 
- při první dávce očkování se polámal výtah,  
při druhé pak byla paní pečovatelka v karanténě.
I když začátek byl velmi hektický a komplikovaný, 
nakonec jsme s vynaložením spousty energie  
a času celý průběh akce zvládli a očkování 
dopadlo úspěšně. 
Velké poděkování patří Fakultní nemocnici  
u sv. Anny, která tým zdravotníků zajistila, celé 
pracovní skupině, pečovatelkám, paní správcové 
i paní na úklid. V neposlední řadě pak našim 
zodpovědným seniorům.

STAROSTKA

ZMĚNA MAJITELE PRODEJNY 
POTRAVIN CBA – 1. 4. 2021

VAŠE CBA

potřebujete, od lžičky až po stavební míchačku.

Naším cílem je spokojenost Vás, našich 
zákazníků a budeme rádi, když nám věnujete 
svou přízeň. Budeme se těšit na Vaši návštěvu!

 

Očkovací tým
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OBEC

V  ážení spoluobčané, přátelé a kamarádi, 
dovolte mi touto cestou malou rekapitulaci. 

Co je za námi a co nás čeká. Zima nám dala 
svoje sbohem, vše už kolem nás kvete a příjemně 
zelená. Naši obecní pracovníci kontrolují  
a upravují závlahové mísy u nově zasazených 
stromů. Proběhla drobná úprava veřejné 
zeleně odbornou firmou, zejména ve školce  
a u základní školy. Větší zásah bude probíhat  
v následujících měsících, jak to budou vyžadovat 
jednotlivé druhy rostlin. V chatové oblasti Líchy, 
jsme byli bohužel nuceni pokácet asi čtyřicet 
kusů smrků, které vykazovaly známky zdravosti 
porostu, ale jak se říká, zdání klame. Smrky 
byli napadeny kůrovcem z okolního porostu, 
který postupně mizí před očima a Lesy ČR kácí 
jeden suchý strom za druhým. Zamáčkl jsem 
slzu a již pracujeme na obecním pozemku 
na náhradní výsadbě, která bude obsahovat 

několik různých druhů jako např. buky, duby, 
habry atd. Budeme vstupovat i do jednání  
s majiteli okolních lesních pozemků ohledně 
brigády pro sázení nového lesního porostu. 
„Příroda je naše dědictví, ale i budoucnost“ 
a musíme k ní přistupovat s láskou a péčí.                                                                                                                                            
 V sobotu 27. 3. proběhala akce Ukliďme svět, 
do které se opět zapojilo spoustu skvělých 
lidí. A tímto vám všem, moc děkujeme.  
U zahrádek na sídlišti a pod zahrady v mezírce 
byli umístěny kontejnery na BIOODPAD. 
Máme objednané další nádoby a řešíme 
vhodné lokality pro úmístění, nejen v Mokré,  
ale i v Horákově. Věřím, že kontejnery spolu  
s novými kompostéry budou dobrým pomocníkem 
v oblasti odpadového hospodářství v naší obci.                                                                                                                                            
Na sídlišti proběhla oprava chodníků a začala 
oprava cesty k hasičce a sběrnému dvoru. 
Oprava bude včetně přilehlých parkovacích 

stání. Omezení během stavby potrvá až do 
konce srpna  2021. Na několika místech, 
probýhá oprava dešťových vpustí a proběhnou 
opravy výtluků ve vozovce. Čeká nás příprava 
koupaliště na novou sezónu, ale nevíme zatím 
vůbec nic ohledně provozních záležitostí.                                                                                                                                     
Postupně doplňujeme nádoby na tříděný 
odpad a znovu vás žádám a moc prosím 
dbejte na pořádek v místech, kde jsou nádoby 
rozmístěny. Pokud, máte větší množství odpadu 
raději využívejte sběrné středisko na sídlišti.                                                                                                                                        
Ke garážím a zahrádkám pod sídlištěm bylo 
prodlouženo veřejné osvětlení, které v této 
lokalitě dlouhodobě chybělo, chůze byla 
zejména v zimních měsících velice nebezpečná.                                           
Opět nás toho čeká spoustu. Přeji vám v této 
podivné době spoustu zdraví a věřím, že se snad 
brzy potkáme u nějaké příjemnější události  
v naší obci.

Jménem sboru dobrovolných hasičů Mokrá, 
děkuji všem občanům naší obce Mokrá-

Horákov, kteří nám věnovali železný šrot. Výdělek 
ze šrotu nám v této těžké době moc pomohl. 

Jeho část bude použita v rámci oslav 120 let od 
založení našeho sboru, které připadá na letošní 
rok.

Ještě jednou moc děkujeme! 

V loňském roce nás oslovila paní starostka Eva 
Karásková, ze sousední obce Hostěnice, zda 

nemáme zájem o podání společné žádosti, v rámci 
Operačního programu životního prostředí, 
s možností získání nových kompostérů pro občany. 
Po všech důležitých krocích ohledně přípravy 
žádosti, bylo rozhodnuto společnou žádost podat. 
Vše dobře dopadlo a ve dnech 21. - 23. 4. 2021 
proběhl výdej kompostérů našim občanům, kteří 

projevili zájem. Projekt nese název „Kompostéry 
pro občany obcí Hostěnice, Kovalovice a Mokrá-
Horákov“. Jak je patrno z názvu, tak do žádosti byla 
zapojena i obec Kovalovice. Administrace žádosti, 
byla v rukou paní starostky Evy Karáskové a patří 
ji za velice dobře odvedenou práci za všechny tři 
obce obrovské poděkování. Pevně věřím, že nové 
kompostéry posunou naši obec zase o něco dál 
v nakládání s odpady.

NAŠE OBEC, OPRAVY A ÚDRŽBA

PODĚKOVÁNÍ

NOVÉ KOMPOSTÉRY PRO NAŠI OBEC

MICHAL JANKŮ, STAROSTA SDH MOKRÁ

MICHAL JANKŮ, STAROSTA SDH MOKRÁ

MICHAL JANKŮ, STAROSTA SDH MOKRÁ
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NOVÍ OBČÁNKOVÉ
Kateřina Studýnková Mokrá

Sofie Koláčková Mokrá

Kryštof Dvořák Horákov  

Vojtěch Vránek Mokrá

Žádáme rodiče, aby hlásili narození nových 

občánků k zapsání do evidence obyvatel na 

Obecním úřadě  Mokrá-Horákov.  Pokud 

chtějí být rodiče s dětmi pozvání na akt Vítání 

občánků, měli by narození dítěte nahlásit na 

úřadě. Jana Urbánková – evidence obyvatel.

VÝROČÍ DUBEN, KVĚTEN, ČERVEN, 
ČERVENEC
50 let 
Vaňáček Václav Mokrá

Petrlíková Markéta Horákov

Garčárová Zdeňka  Horákov 

Doležel Petr Mokrá 

Tomanec Stanislav Mokrá

Krejčiřík Roman Mokrá

Vašulín Miroslav Mokrá

Kunc Pavel Mokrá

Krejčířová Lenka  Mokrá

Brzobohatá Simona Mokrá  

Hošek Robert  Mokrá

Golovinov Yuriy Mokrá

Lauerman Josef Mokrá

Plíšková Iveta Horákov

Lang Libor Horákov

60 let
Haroková Hana Horákov

Tomanová Vladimíra Mokrá 

Dostálová Hana Mokrá 

Vaňáček Jiří Mokrá

Kúkol Zdeněk Horákov

Mareček Ivo Mokrá

Ilgner Pert Mokrá

Šmerda Rostislav Mokrá

Harásek Jaroslav Mokrá

Kvapil Miroslav Mokrá

70 let
Kunický Zdeněk Mokrá

Kameník František Mokrá

Poláková Jana Mokrá

Hanák Karel Mokrá 

Neveselý Miroslav Mokrá

Tkadlecová Lenka Horákov

Švábenská Jana Mokrá

Pressfreundová Hana Mokrá

Irajnová Anna Mokrá

Vaňáček Lubomír Mokrá

Drápal Jan Mokrá

Princová Dobromila Mokrá

Pressfreund Zdeněk Mokrá

80 let
Trnka  František Mokrá

Křížovský Jan Mokrá

Kvapil Miroslav  Horákov

Krupička Petr Petr

Jochmanová Jana Mokrá         

81 let
Janele Adolf Mokrá

Plšková Jana Horákov

Neveselý Josef Horákov

82 let
Hlaváčková Miloslava Horákov 

83 let
Burešová Sonia  Mokrá

Blažková Vlasta Mokrá

Skládaný Josef Mokrá

Švehlová Vlasta Mokrá

Neveselá Alena Horákov

84 let
Bednářová Marie Mokrá

Kolářová Anna Mokrá

85 let
Antoš Josef Mokrá  

86 let
Jelínková Božena   Mokrá 

87 let
Otych Antonín Horákov

88 let
Urbánková Jiřina  Mokrá

Poláková Květoslava  Mokrá

Bendová Naděžda  Horákov

89 let
Babouková Vlasta Horákov  

 

90 let
Hlaváček František Horákov  

92 let
Mertová Marie Horákov

Rolinek Zdeněk Mokrá  

93 let
Hynštová Růžena Mokrá  

Žádáme jubilanty, kteří nechtějí být zveřejňováni, 

aby včas zaslali sdělení na Obecní úřad  

Mokrá-Horákov.  

ÚMRTÍ:
Harašta Ludislav  Mokrá

Kameníková Helga  Mokrá

Luňáčková Lidia Mokrá

Luska Karel Mokrá

Šťastná Eliška Mokrá

Tomášek Hubert Horákov

Košinová Marie Horákov

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

SPOLEČENSKÁ 
KRONIKA

OBEC
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Jsme pevná páteř českého internetu

CETIN plánuje přivést do vaší obce 
tu nejvyspělejší síť. Díky technologii 
optických kabelů může být i u vás 
dostupné to nejrychlejší a nejkvalitnější 
datové připojení.

MOKROU-
-HORÁKOV

Připojení přes optický kabel  
s rychlostí až 1 Gb/s  

Spolehlivý pevný internet,
který je stabilní bez ohledu 
na roční dobu a počasí

Možnost zapojení internetové 
HD televize se zpětným 
přehráváním pořadů

Možnost vybrat si ideální nabídku 
od více než dvaceti poskytovatelů 
internetového připojení 

Ověřte si, zda je připojení k optické síti
dostupné i na vaší adrese:

zrychlujemecesko.cz

V případě dotazů se prosím obracejte na: 
Ing. Ondřej Hrouza
regionální rozvoj obchodu a infrastruktury
+420 773 789 401
ondrej.hrouza@cetin.czKlientská linka CETIN 238 461 111

CETIN plánuje výstavbu optické kabelové sítě a s tím spojené zemní práce v obci Mokrá-Horákov.
Veškeré práce budeme provádět s co největším ohledem na občany a minimálním zásahem  
do jejich každodenního komfortu. Výstavba započne v létě 2021.

Díky připojení k naší síti získáte i vy řadu výhod:
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UKLIĎME SVĚT 2021
Akci Ukliďme svět - Ukliďme Česko 
v naší obci poprvé zorganizovali 
Včelaři v roce 2011, takže slavíme 
10-ti leté výročí. Každý rok byl sraz 
na hřišti  v Horákově, kde jsme 
si rozdělili trasy, rozdali rukavice 
a pytle, případně reflexní vesty. 
V začátcích nás bylo poskrovnu 
(několik rodin). Po sběru jsme 
se tradičně znovu sešli a podělili 
o zážitky, kdo co zajímavého zažil 
a našel. Pro děti byla připravena 
sladká odměna a pro dospělé 
úžasná ochutnávka medoviny 
(„Václave, ta nám letos moc 
chyběla“). Předloni v roce 2019, 
už byla účast velká. Zastoupeny 

byly všechny věkové kategorie 
0 – 73 let. V loňském roce, kvůli 
prvnímu nouzovému stavu, akce 
nebyla vůbec organizována. Bylo 
nám to líto. Proto jsme letos  
ve spolupráci s ekologickou 
komisí, mateřskou školkou  
a základní školou připravili i plán 
pro individuální úklid. V pátek na 
obecním úřadě a v sobotu před 
mateřskou školou se vydávali 
rukavice, pytle a drobnosti pro děti. 
Jednotlivců, rodin i pracovních 
kolektivů, bylo nad očekávání. 
Mimo klasický úklid obce a jejího 
okolí se podařilo zlikvidovat 
několik „letitých skládek“, jak 

v Horákově, tak v Mokré. Jako 
vždy, nejvíce nepořádku bylo 
kolem příjezdové silnice do obce, 
vysbírali jsme po obou stranách 
až k odbočce k Zámečnictví 
Macháček. Stále nechápu, co vše 
se dá z auta, motorky či kola do 
příkopu zahodit. V obci máme 
dobře fungující sběrný dvůr, 
několik sběrných míst na tříděný 
odpad a přesto jsou občané, kteří 
nepořádek, stavební materiál, 
zbytky ze zahrady a podobné věci 
vyvezou do lesa, na pole, či nechají 
rovnou za svým plotem. Pracovní 
skupina bude ještě několik dní 
třídit a zpracovávat více jak  

1,5 tuny odpadu. Doufám, 
že alespoň někteří díky 
vlastní zkušenosti pochopí,  
že odpadky i BIO (třeba ze svého 
pozemku) si každý musí po sobě 
uklidit. Až bude toto fungovat 
nebude co uklízet a můžeme, 
využít tento čas a energii pro 
společné sázení stromů, úpravu, 
či zvelebování obecních pozemků. 
Aby nám mohli veřejné prostory 
sloužit k procházkám, hrám  
a odpočinku.
Velké díky patří všem, co se na 
akci podíleli. 

ZA SDRUŽENÍ NEZÁVISLÝCH KANDIDÁTŮ  
BARBORA ŠVEHLOVÁ A OLDŘICH DRÁPAL



12 ZPRAVODAJ OBCE MOKRÁ-HORÁKOV 02 / 2021

OBEC

JAK BERÁNCI PUTOVALI Z MOKRÉ
DO VOJENSKÉ NEMOCNICE

ODEŠEL ČLEN OBECNÍHO 
ZASTUPITELSTVA

LUDĚK HARAŠTA

VZPOMÍNKA A PODĚKOVÁNÍ
NA PANA LUDISLAVA HARAŠTU

Akční ráz měla tato „Hurá akce“. Členka 
stavební a dopravní komise paní Ilona 

Kašparovská (občanka Horákova) k nám na úřad 
volala, že z jejich městského úřadu Brno-Bohunic 
a společně s firmou Zemako s.r.o. povezou, jako 
poděkování lékařům Velikonoční cukroví, zda 
se nepřidáme. Času bylo velice málo, tak jsem 
zavolala svým babičkám a paní Jitce Kubíčkové  

a i z našeho úřadu putovalo několik 
beránků do Vojenské nemocnice na 
oddělení covid.

Pekařkám a organizátorů patří 
velké díky a doufám, že beránci, 
zpříjemnili nelehký čas ve 
Vojenské nemocnici.

Desítky roků jsme se s panem Luďkem 
Haraštou potkávali, pozdravili jsme se a šli 

každý svou cestou. Blíže jsem Luďka poznal až 
jako člena zastupitelstva obce. Luděk přinesl do 
jednání zastupitelů přímočarost. Jeho vstupy do 

rozpravy měly hlavu a patu, s jeho názory jsem 
souhlasil a rozuměl jsem jim. Byl jsem rád, že 
mám takového kolegu. Pan Ludislav Harašta dne 
12. 3. 2021 zemřel. Patřím mezi ty občany obce, 
kteří si jej za jeho vstřícnost vždy budou vážit.

Nedílnou součástí jeho života 
byla aktivní sportovní činnost. 

Vedle fotbalu a hokeje to byl 
především stolní tenis. Luděk 
byl jedním ze čtyř zakládajících 
členů oddílu stolního tenisu 
v Mokré v roce 1972. Stal se 
jedním z pilířů družstva, které již  
v roce 1982 vyhrálo okresní přebor 
a postoupilo do krajského přeboru. 
Aktivně a velmi úspěšně působil  
v oddíle až do své smrti.  
V posledních letech tvořil družstvo 
s dalšími veterány – Bohuslavem 
Patákem, Miloslavem Vojtěchem  
a Vítězslavem Kvasnicou. 
Fotografie tohoto družstva je  

z roku 2010 po slavném 
utkání o záchranu  
v okresním přeboru  
s družstvem Moravských 
Knínic, kdy se podařilo  
i za přispění Luďka otočit 
nepříznivý stav 3:8 na 10:8. 
Luďkova výrazná osobnost 
bude nejen tomuto družstvu, 
ale celému oddílu nesmírně 
chybět.

Vbřeznu zemřel dlouholetý zastupitel pan 
Ludislav Harašta, který byl v minulosti 

také členem finančního výboru Zastupitelstva 
obce Mokrá-Horákov. V letech 2011 – 2018 
byl zaměstnán jako vedoucí pracovní skupiny 

obecního úřadu. Se zájmem sledoval dění v obci 
a snažil se o její rozvoj. Chtěla bych touto cestou 
připomenout jeho památku a také práci, kterou 
pro naši obec vykonal.

ING. BARBORA ŠVEHLOVÁ 
STAROSTKA

ZA PRACOVNÍKY OBECNÍHO ÚŘADU A ZASTUPITELE
ING. BARBORA ŠVEHLOVÁ, STAROSTKA

ZASTUPITEL FRANTIŠEK  PEJŘIL

ODDÍL STOLNÍHO TENISU
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V lednu a v únoru 2021 vládní nařízení kvůli 
pandemii COVID-19 stále neumožňovala 

návštěvu školy jiným žákům než prvňákům 
a druhákům. Tím pádem i provoz školní 
družiny fungoval v jiném módu a skupinky 
dětí z jednotlivých tříd byly méně početné než  
za běžného provozu. Tato situace však přinesla  
i určité výhody, jelikož v menším počtu se  
s dětmi dají dělat i činnosti, které jsou ve skupině  
o 30 dětech proveditelné spíše s velkými těžkostmi, 
hlavně z důvodu nedostatečného prostoru. 
Pustili jsme se tedy s nadšením do polytechnické 
výchovy, vytáhli jsme lupínkové pilky, smirkový 
papír, barvy a hlavně balzu, materiál pro tvoření, 
nadšení bylo veliké, dětem šlo řezání i následné 
barvení pěkně od ruky a konečným výsledkem 
byli krásní, pestří ptáčci, v podstatě jakýsi 
symbol blížícího se jara a snad i naděje, 
 že zase bude lépe.
V únoru ještě panovala zima a tu se 
pokusily děti ztvárnit malbou s názvem 
Paní Zima a jako důkaz, že i mezi 
druháky jsou už velice talentované 
malířky a malíři, dokladuje přiložená 
fotografie.
Snad se brzy v naší družině zase všichni 
potkáme a užijeme si spoustu dalšího 
tvoření a legrace. 

DRUŽINA V DOBĚ COVIDOVÝCH OMEZENÍ ZA ŠD VERONIKA KRŠKOVÁ

ŠKOL A

Asi se shodneme na tom, že při pohledu na 
počítač se většině z nás dělá v poslední době 

nevolno. Trávíme u něj víc čas než kdy dříve. Bolí nás 
záda, hlava, oči… On-line synchronní vyučování 
je ale v současnosti nejvhodnější alternativou, jak  
 v co nejlepší formě nabídnout dětem vzdělání. A aby 
on-line hodiny byly pro děti co nejúnosnější, řada 
učitelů se snaží svoji výuku zatraktivnit různými 
aktivitami. Počítačová gramotnost roste nejen  
u dětí, ale právě i u učitelů, kteří se naučili  
ve svých hodinách využívat skupinovou práci, 
týmové hry, k nimž používají nejrůznější aplikace, 
již výše zmiňované únikové hry, interaktivní 
pracovní listy atd. Především třídnické hodiny 
nabízejí možnost si s dětmi nejen popovídat,  
ale také společně sdílet třeba rady proti smutku, 
tipy na zlepšení nálady či různé výzvy, které 
na dalším setkání vyhodnotíme. Populárními  
se staly v některých třídách tzv. ranní dýchánky, 

kdy společně snídáme, u toho si sdělíme novinky 
a zahrajeme nějakou hru. V jiných třídách občas 
proběhne pyžamová párty. Sdílíme spolu třídní 
nástěnky, kam děti mohou umisťovat svoje 
příspěvky a výzvy. Například v 6. ročníku probíhá 
„lovení bobříků on-line výuky“. V sedmé třídě jsme 
uspořádali fotografickou soutěž Jaro za dveřmi  
a dočkali jsme se vtipných, krásných i roztomilých 
příspěvky na nástěnce. Mnoho výzev se také týká 
pohybu, abychom stále jen neseděli. S pohybem 
je spojena i řada aktivit v hodinách především 
na prvním stupni. Děti mají třeba rozdělené rohy 
místností na tvrdá a měkká i a dle zadání běhají  
do správných rohů. Třídní hodiny se neobejdou 
ani bez přehlídky domácích mazlíčků, kteří se naší 
výuky leckdy hlasitě účastní. 
Děti také vypracovávají různé projekty.  
Pátý ročník měl dokonce i geometrii trochu jinak. 
Děti si zahrály na architekty a projektanty a dle 

zadaných vzorů a měřítek vytvořily vlastní dům. 
Následovalo třídní hlasování o nejlepší „projekt“. 
V přírodopisu například „pěstovali“ kvásek  
a mnozí jako důkaz zaslali i upečené buchty (tedy 
bohužel jen jejich snímek). Pozorování přírody  
a záchyt růstu rostliny se na jaře přímo nabízí. 
Největší celoškolní akcí je však v současné době 
tzv. Krokovýzva. Žáci, kteří se chtějí zúčastnit, 
si zaznamenávají kroky, ty za týden sečteme  
a vyhlásíme nejlepší chodce a chodkyně. Nutno 
dodat, že nejsme žádní lenoši. Již za první týden 
výzvy jsme nejen dorazili k našemu cíli, k bohům 
na Olymp, ale zvládli jsme se i vrátit domů. Pouhé 
dva následující týdny nám trvalo dosáhnout Tokia, 
dějiště letošní olympiády. Kam zamíříme dál? To ve 
chvíli uzávěrky zpravodaje nevíme, ale doufáme, 
že ten hlavní cíl, tedy potkat se společně v lavicích 
ve třídách, máme na dosah. 
Už se na to těšíme!

ZAHÁNÍME NUDU A STEREOTYP ZA UČITELE ZŠ MOKRÁ-HORÁKOV 
MGR. JARMILA HOŘAVOVÁ
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ŠKOL A

Sprodlužující se distanční výukou daly paní 

učitelky z 1. stupně hlavy dohromady  

a vytvořily pro své žáky dvě hry venku. První byla 

umístěna na Skalce, kdy děti odpovídaly na 10 

otázek pro svůj ročník a za správné odpovědi 

získávaly písmenka, z nichž složily tajenku. 

Druhá byla pohybově náročnější, neboť se konala  

na schodech vedoucích nahoru do Horákova. Na 

děti čekaly nejen zapeklité otázky, ale i zákeřné 

lístečky, díky kterým se vracely třeba i o 20 schodů 

dolů. Obě hry měly pozitivní ohlasy jak od dětí, 

tak i z řad rodičů. Udělalo nám radost, že naše 

aktivita nebyla zbytečná a děti využily příležitosti 

plnit úkoly mimo počítačové obrazovky. 

VENKOVNÍ HRY PRO 1. STUPEŇ
MGR. NIKOLA KARTUSOVÁ 
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Nejenom škola zela prázdnotou, ale děti 
chyběly také naší zahradě. Jaro už je tu, 

ptáčci už poletují a zpívají, záhonky se probouzí 
k životu, ale děti nikde. Tento prostor vznikl pro 
děti a potřebuje je. Jejich nápady, úsměvy, ale také 
pracovitost a schopnost se o ni postarat. Letos již 
druhým rokem na zahrádce sadím rostlinky do 
záhonů sama a je mi to líto. Věřím, že v květnu 
se již nad voňavou hlínou potkáme společně.
Chtěla bych touto formou poděkovat všem, kteří 
mi pomáhali zahrádku na podzim zazimovat, 
sklidit a ostříhat vše potřebné. Zahrada to ocení. 
Těším se na děti i společné tvoření a čas strávený 
na zahradě. Jsou v plánu různé vychytávky  
a drobnosti, které zahradu udělají ještě hezčí  
a užitečnější i pro živočišné kamarády.
A teď to hlavní! VÝZVA - UKLIĎME DOMA! Na naše 
"zahradní" plány potřebujeme různé materiály, 
které je škoda kupovat nové, a věřím, že většina 
rodin by je našla nevyužité na své zahradě,  
v kůlničce, v bytě nebo ve sklepě. Je tu období 
jarního úklidu a bylo by škoda, aby některé věci 
skončily na skládce, když je s dětmi můžeme 
přetvořit v nové, funkční věci. Podpořme prosím 

myšlenku, že má smysl dávat starým 

věcem nový nádech a neplýtvat s nimi.
Našli byste doma staré dřevěné latě, 
prkna, zbytky pletiva, staré trubky, 
tyčky, úlomky cihel či jiného stavebního 
materiálu? Přebývá vám kamení nebo 
jiné suťové materiály, větší kameny? 
Máte hezkou starou nádobu nebo 
keramickou mísu, ve které by nám 
mohly růst bylinky? Rozbil se květináč 
a zůstala vám jen keramická miska, 
hromadí se vám skořápky od ořechů? 
Nevyužijete zbytky barev či laků? 
Máte zbytek juty či jiných přírodních 
materiálů?
Cokoli by vás napadlo, oceníme. I to, 
co vám přijde k ničemu. Napište mi 
prosím na mail cholkova@zs.mokra.cz 
a můžeme to společně projednat. Až se 
zase budeme moct vrátit do školy, ráda 
se s vámi domluvím na předání. Předem 
vám jménem zahrady a dětí děkuji  
za ochotu podpořit naši práci :)
Přeji všem hezké a zdravé dny! 

I ŠKOLNÍ ZAHRADA ZEJE PRÁZDNOTOU MGR. IVANA CHOLKOVÁ
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ŠKOL A

Žáci druhého a čtvrtého ročníku  
si připomněli Den Země během 

výukového programu, který se uskutečnil 
na školní zahradě. Program byl zaměřený 
především na téma odpadu. V úvodu jsme 
si s druháky pojmenovali základní druhy 
odpadu. Společně jsme si povídali o tom, 
jak odpad vzniká, jak a kde můžeme odpad 
třídit a jaké je jeho další využití. Vysvětlili 
jsme si pojem recyklace.  Děti se poté 
rozdělily na dva týmy a získané informace 
využily během plnění soutěžních úkolů 
změřených na dané téma. Po ukončení 
soutěžního klání jsme výsledky (získané 
body) vyhodnotili a oba týmy obdržely 
diplom.  V druhé polovině programu 
jsme opět pracovali všichni společně. 
Zamysleli jsme se nad tím, jak by naše 
planeta Země měla vypadat, co bychom ji 
do budoucna přáli. Jednotlivé návrhy pak 
byly zaznamenány na plakát ke Dni Země, 
který žáci výtvarně zpracovali a doplnili ho 

otisky svých rukou. Cílem tohoto projektu 
bylo zábavnou a pro žáky přitažlivou 
formou připomenout důležitost tématu 
odpadového hospodářství. Spojili jsme tak 
příjemné s užitečným - pobyt na "čerstvém 
vzduchu" a získávání odpovědí na zásadní 
otázky k danému tématu. Kolik já sám 
tvořím odpadu? Není možné produkovat 
odpadu méně? Když už vytvořím odpad, co 
s ním? Jak s ním zacházet s ohledem na 
životní prostředí? A další… Také čtvrťáci 
zahájili svůj projekt společnou úvahou  
o vlivu lidské činnosti na naši planetu. Které 
aktivity jí škodí a které naopak 
prospívají? Jaký vliv má lidská 
činnost na ovzduší, vodu, půdu, 
rostliny? Praktická část projektu 
se opět týkala tématu odpadu. Na 
začátku jsme si trochu zasoutěžili  
v třídění odpadu. Výstupem z 
této části projektu byla nástěnka 
s jednotlivými druhy odpadu  

a jejich dobou rozkladu. Poté nás 
čekala část nejnáročnější, ale pro děti 
pravděpodobně nejzábavnější.  Z žáků 
se stali projektanti, kteří mají za úkol 
vytvořit dva 3D modely. Model školy  
a jejího okolí v obci Mokrá, kde obyvatelé 
na životní prostředí dbají. Okolí je čisté, 
všude je uklizeno… A model školy a jejího 
okolí ve fiktivní obci Odpadkov, kde je 
tomu naopak.  Na závěr projektového 
dne jsme si u dokončených prací povídali 
o tom, ve které obci by se nám lépe žilo  
a proč, a jak my sami můžeme svou činností 

přispět k zdravému životnímu 
prostředí.

„JAK NA ODPADY?“ ANEB „TŘÍDIT, NEBO NETŘÍDIT“
ING. LUCIE ILGNEROVÁ

Benchlearning. Ještě stále trochu neznámé 

slovo, poslední dobou o něm ale bývá stále 

více slyšet. V projektu SRP (Strategické řízení  

a plánování ve školách a v území), který spadá 

pod Národní pedagogický institut České republiky, 

prochází pilotáží benchlearningu v tomto školním 

roce prvních deset škol – tedy pět dvojic. Spárované 

školy musejí mít podobné charakteristiky (tedy 

počet žáků, lokalitu apod.) a určí si, v jaké oblasti 

se chtějí zlepšit. Naše škola spolupracuje se ZŠ  

a MŠ Krupka. Pravidelné porady tandemů ředitelů 

a konzultantů se nyní v době pandemie odehrávají 

on-line. Jinak jsou ale v procesu benchlearningu 

samozřejmě navržená osobní setkávání a návštěvy 

zapojených škol – právě proto, aby se dobrá praxe 

dala sdílet co nejlépe. Společná témata se mohou 

týkat třeba nastavení komunikace se zaměstnanci 

i zákonnými zástupci žáků, práce s novými 

začínajícími učiteli v pedagogickém sboru nebo 

public relations školy. Aktivity, které bude třeba 

pro zlepšení udělat, se začlení do strategického 

a školního akčního plánu. Např. bude zavedeno 

pravidelné dotazování rodičů, realizovány nové 

aktivity pro veřejnost, rodičovské kavárny, 

workshopy, vznikne nový systém organizace  

a hodnocení pedagogů. Na konci nesmí  

v rámci týmu chybět evaluace – zhodnocení, zda  

se dosáhlo vytyčených cílů, do jaké míry, příp. na 

čem je ještě třeba pracovat. Projekt SRP končí na 

konci listopadu tohoto roku.

KDYŽ SE ŠKOLY OD SEBE NAVZÁJEM UČÍ MGR. TOMÁŠ PĚTIVLAS, Ph.D.
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RADOSTI Z MALIČKOSTÍ A ŽÁCI 2. ROČNÍKU 
ZŠ MOKRÁ – HORÁKOV

ODPOVĚDI ŽÁKŮ 2.A

ŠKOL A

Zdá 
se, že někteří 
to vnímají jako  

příjemnou změnu. 
Také nás zajímalo, jak rádi 

tráví volný čas a co jim vykouzlí 
úsměv na tváři.

Nejčastější odpovědí byl pobyt 
venku, ať už s rodiči, tetou 

nebo kamarády a radost 
z toho, že se 
můžeme vidět 

alespoň prostřednictvím 
internetu. Dále jízda na 

kole, deskové hry, lego a hry 
s nejrůznějšími figurkami, 
rybolov, domácí mazlíčci, 

florbal a cvičení.

MGR. IVONA ŠTORKOVÁ  
A MGR. KATEŘINA VOPATOVÁ

Od 
1. března 

jsou na distanční 
výuce opět i žáci  
1. a 2. ročníku.  

Paní učitelky  
se zeptaly žáků,  
jestli jim to vadí.
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ODPOVĚDI ŽÁKŮ 2.B

ŠKOL A

Žáci 2.B a jejich 
mazlíčci a oblíbené 

hračky.
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Možná si mnozí pamatujete, 
že v říjnu loňského roku 

se opět chodilo pravidelně 
do školy každý den. Pak  
v důsledku koronavirové 
situace školní život (a nejen 
ten) ustrnul a k normálu jsme 
se dosud nevrátili. I práce 
našeho školního parlamentu 
musela doznat určitých změn, 
které se mnohdy nerodily 
lehce. Naše schůzky probíhaly 
od říjnového uzavření škol 
výhradně on-line. Kdo si myslí, 
že při on-line výuce, kdy jsou 
všichni doma, vše je zavřené  

a nikdo nikam nesmí, bude na 
práci spousta času – hluboce 
se mýlí. 
Těsně před uzavřením škol 
jsme v pěti lidech naházeli za 
pomocí aktivní veřejnosti do 
tradičního kontejneru na starý 
papír deset tun. A abychom ani 
doma nezaháleli, nabídli jsme 
parlamenťákům výzvu - projekt 
Pomáháme spolu mimo školu. 
Moc nás potěšilo, že návrh 
byl přijat a my jsme se dali do 
práce. Ovšem situace, kdy se 
můžeme setkáváme pouze přes 
on-line, a ne přímo fyzicky, 
paradoxně celou situaci velmi 
zkomplikovala. Společnou 
práci na projektu jsme si 
představovali jinak, ale vydrželi 
jsme. Snad bude stát výsledek 
za to.
O co tedy jde? Projekt Pomáháme 
spolu mimo školu je určen 
všem, kterým není lhostejný 
stav životního prostředí v jejich 

nejbližším okolí a rádi by se 
podíleli na efektivní změně. 
Aktivity projektu směřují do 
škol (základních i středních) 
jako center místní komunity. 
Jde totiž o společnou iniciativu 
žáků, učitelů a místních 
obyvatel. Účastníci projektu 
budou ve výsledku realizovat 
vítězný žákovský miniprojekt, 
díky němuž získají základní 
kompetence spojované  
s občanskou participací. 
Cílem je také aktivní zapojení 
zúčastněných do občanských 
aktivit, prostřednictvím 

kterých se budou vzdělávat  
a získávat kompetence potřebné  
k realizaci komunitních 
projektů, jejichž součástí  
je například mapování situace, 
komunikace s místními 
obyvateli, plánování, diskuze  
a jednání, realizace či 
propagace daného projektu.
Projekt má tedy nemalý úkol.  
Naučit žáky nebát se ovlivňovat  
a zasahovat do svého okolí, nabýt 
užitečných životních zkušeností 
a posílit spolupráci. Být aktivní, 
sebevědomí a zodpovědní.   
Na to všechno však nejsme sami. 
Máme možnost spolupráce  
s odborníky z Rezekvítku, 
Nadace Veronica, Veřejné 
zeleně města Brna  
a Masarykovy univerzity. Po 
úvodních on-line setkáních 
s našimi parlamenťáky bylo 
prvním krokem zmapování 
situace. Tedy hledání námětů 
a návrhů, které by naši obec 

nějakým způsobem zvelebily 
či něco na ní zlepšily buď 
hlediska vizuálního, nebo 
environmentálního.  Rozběhl 
se průzkum v terénu, každý se 
pořádně podíval kolem sebe  
 a přemýšlel, co by se dalo 
zlepšit. A objevily se první 
nápady na případné změny.
Po pár (ne)únavných debatách 
v online prostředí a při 
bližším rozpracování se do 
užšího výběru dostaly pouze 
tři. Posuzovali jsme nápady 
z jednotlivých hledisek, 
bodovali a hlasovali. Hledisek 

k posouzení miniprojektů bylo 
šest – realizace ve veřejném 
prostoru, místní ukotvení, 
pozitivní dopad na životní 
prostředí, udržitelnost, čas 
realizace do konce května  
a peníze. Na realizaci projektu 
můžeme čerpat 15 000,- Kč.
Do veřejného hlasování jsme 
poslali po řádném zhodnocení 
tyto tři návrhy: 
• Úklid černých skládek v obci 
a umístění laviček s tabulemi  
s ekologickou tematikou 
• Strom s lavičkami a hrací 
plochou na šachy a dámu nad 
mokerskou zkratkou 
• Vybudování stezky „bosou 
nohou“ s lavičkami na Skalce
Tyto nápady jsme v menších 
skupinách rozpracovali v 
návrhy, komunikovali jsme s 
odborníky různých oborů a 
veřejností. Ke všem nápadům 
bylo potřeba připravit co nejvíce 
podkladů – přesné zaměření, 

zhodnocení stavu, konkrétní 
kroky prací, soupis materiálů, 
rozpočet. Následovala schůzka 
s paní starostkou a dalšími 
zástupci obce. Po této bezmála 
tříhodinové procházce jsme 
kromě cenných informací 
načerpali i energii pro další 
práci. V další fázi jsme vytvořili 
plakát a anketu.  Nápady byly 
představeny veřejnosti, která 
měla možnost v průběhu 
dubna hlasovat a vybrat 
vítězný projekt. 22. dubna 
na Den Země bylo hlasování 
ukončeno. Vítězem se stal 

projekt stezka „bosou nohou“ 
na Skalce, který získal 46,9 % 
z 320 odevzdaných hlasů. Pro 
zbylé projekty, to však nemusí 
znamenat konec. Mohou mít 
šanci v příštím školním roce. 
Nebo třeba zaujmou veřejnost 
či obec natolik, že postupně 
podpoří i jejich realizaci. Jeden 
takový již v našem hledáčku je. 
Kdoví, necháme se překvapit. 
Nápad páťáka Václava Sojky 
očistit nasprejované nápisy  
z rozhledny, který skončil 
čtvrtý, těsně pod pomyslným 
stupněm vítězů se pokusíme 
realizovat „na bonus".
Další dobré nápady, které 
se neprobojovaly do vítězné 
trojky:
•bezpečné značení kasárna/
trajly • posezení na hřišti pod 
Horákovem • naučná stezka ke 
koupališti Mokrák  • úprava 
plochy před restaurací „U 
Zbojníka“ • úprava zastávky 

ŽÁKOVSKÝ PARLAMENT V PROJEKTU POMÁHÁME 
SPOLU MIMO ŠKOLU  MGR. JANA KUBÁŇOVÁ A MGR. PETRA TANNENBERGOVÁ, Ph.D, 

KOORDINÁTORKY ŽÁKOVSKÉHO PARLAMENTU ZŠ MOKRÁ-HORÁKOV 

ŠKOL A
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pod Horákovem • obnova 
sportoviště Mokrá (u cesty 
ke garážím)  • úprava cesty 
za Horákovským KD • úprava 
okolí Mezi Stromy • zvelebení 
hřiště ve Velaticích.
Děkujeme tímto všem, kteří nám 
pomohli, nebo ještě pomohou. 
Zoře Rýparové z nadace 
Rezekvítek za metodické vedení 
a cenné připomínky. Paní 
starostce Barboře Švehlové, 
radnímu Oldřichu Drápalovi 
a členkám ekologické 
komise Haně Ženožičkové a 
Kamile Musilové za ochotu, 
pomoc, podporu a vstřícný 
akční přístup. Dále našemu 
panu řediteli za to, že nás k 
projektu přivedl a podpořil 
naše zapojení, učitelům a 
správním zaměstnancům školy 
za konzultace v rámci i nad 
rámec jejich oborů. Všem z řad 
obecní veřejnosti za názory, 
pomoc a rady. V neposlední 
řadě také všem, kteří hlasovali 
v naší anketě. Váš hlas je pro 
nás důležitý. 
Ocenění si zaslouží všichni 
parlamenťáci. Díky projektu 
pochopili, že od nápadu k 
realizaci vede dlouhá, často 

klikatá a nelehká cesta. 
Společně vydrželi a nevzdali 
to. Jmenujeme zejména ty 
nejakčnější. Deváťák Viktor 
Novotný je autorem vítězného 
nápadu. Profesionální plakát 
a anketu vytvořil páťák Pavel 
Kubánek. Spolupráci s obcí 
přemosťuje sedmačka Julie 
Drápalová. Autorkou krásných 
ilustrací je sedmačka Zuzana 
Pohlová, která se společně s 
osmačkou Barborou Remešovou 
účastnila schůzky s členkami 
ekologické komise. Společnými 
silami se nám, doufám, podaří 
vítězný návrh realizovat a nově 
zbudované místo v budoucnu 
udržovat. Třeťáci a čtvrťáci, 
kteří práci starších po celou 
dobu podporovali, mají 
spoustu energie. Určitě to s 
generací dalších parlamenťáků 
zvládnou. Aktuálně řešíme 
závěrečné formality, sbíráme 
přírodní materiál, nakupujeme, 
co je potřeba, a těšíme se na 
společnou realizaci v terénu. 
Doufáme, že nás ještě letos 
pustí do školy. Tak bosou 
nohou na Skalce snad již v létě.

ŠKOL A

46,9%

34%
19,1%

úklid černých skládek v obci a umístění laviček  
s tabulemi s ekologickou tématikou

strom s lavičkami a hrací plochou  
na šachy a dámu nad mokerskou zkratkou

Vybudování stezky „bosou nohou“  
s lavičkami na Skalce
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ŠKOLK A

V naší mateřské škole se děti seznamují 
s různými tradicemi a zvyky, ke kterým 

neodmyslitelně patří Masopust. Masopust jsme 
jako každý rok oslavili karnevalem. I když 
se letos vzhledem k epidemiologické situaci 
nemohl karneval konat v Kulturním domě  
v Horákově, i tak si ho děti velmi užily. 
Všechny děti se podílely na výzdobě školky  
s nadšením, protože i to ke karnevalu patří. 
Druhý den se školka proměnila v pohádkovou 
říší plnou princezen, králů, draků, pirátů, 
čarodějnic, zvířátek, nechyběli hasiči, 

vodníci, a spoustou dalších masek. Letos byly 
masky opravdu velmi krásné. Proto touto 
cestou chceme moc poděkovat rodičům za čas, 
který si našli pro přípravou kostýmů. Šťastné 
a spokojené děti byly určitě jejich odměnou. 
Děti si celé dopoledne užily naplno...nejdřív 
si v každé třídě splnily několik úkolů, potom 
své masky předvedly v průvodu masek, pak 
se tancovalo a tancovalo a soutěžilo. Závěrem 
si každý v tombole vylosoval  balíček plný 
dobrot a hraček ….už se moc těšíme na příští 
karneval.

KARNEVAL MGR. OLGA HLÁSENSKÁ
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ŠKOLK A

DISTANČNÍ VZDĚLÁVÁNÍ

UKLIĎMĚ SVĚT, 
UKLIĎME MOKROU-HORÁKOV

KOLEKTIV MŠ

JITKA NOVOTNÁ-KOORDINÁTORKA EKOŠKOLY MŠ

I  během uzavření  mateřských 
škol na jaře jsme si našli 

několik příležitostí, jak se spojit 
s jednotlivými rodinami, dozvědět 
se, jak se jim daří, jak tuto dobu 
společně doma prožívají. Rodiny 
s předškolními dětmi se aktivně 
zapojily do povinného distančního 
vzdělávání. Každý týden na 
webových stránkách školy měly 
připravené nové náměty, činnosti 
a užitečné odkazy jak děti rozvíjet 
i zabavit doma. Snažili jsme se 
činnosti pro děti nachystat tak, 
aby je bavily a byly příjemné i pro 
rodiny. Většinu činností provázela 
pohádka nebo příběh. Všechny 
aktivity, obrázky, fotografie, 
pracovní listy nám zasílali rodiče 

mailem nebo je předávali do 
krabice u MŠ. Obrázky a výrobky z 
distančního vzdělávání nám zdobí 
MŠ. Věříme, že jste tyto dny prožili 
společně v co největší pohodě a že 
Vás všechny obohatily. Milé děti 
a milí rodiče, užívejte jarní dny 
v co největší pohodě, nešetřete 
úsměvy a užívejte si každý den. 
Těšíme se, až se se všemi potkáme 
ve školce a budeme si o všech 
vašich společných činnostech 
povídat.a vánoční tématikou. 
Děti se seznamují s vánočními 
zvyky a tradicemi, pečou  
a ochutnávají cukroví, vyrábí 
ozdoby, zdobí stromečky ve 
třídách. Do letošních příprav 
se zapojily i rodiny, které nám 

v rámci vánoční výstavy nosily 
vánoční dekorace z přírodních 
materiálů. Všechny nádherné  
a zajímavé dekorace jste mohli 
obdivovat v naší spojovací chodbě. 
Děti ve školce se také snažily  
a během vánočních dílniček si 
vyráběly zvonečky, ozdoby, přání, 
přírodní svícen, zdobily perníky. 
Letošní předvánoční čas nám 
nedovolil příjemné společné 
setkání s rodinami při vánočních 
třídních besídkách.  A protože 
Vám děti chtěly také udělat radost, 
vymysleli jsme společné video, kde 
můžete aspoň trochu nahlédnout 
do našich předvánočních příprav. 
Za vytvoření videa děkujeme 
p. Hladkému. V naší školce byl 

adventní čas  klidným časem pro 
zastavení se a prožívání mnoho 
krásných chvil. Než se rozloučíme 
před vánočními svátky navštíví 
nás divadlo se Zimní pohádkou, 
nezapomeneme ani na zvířátka  
v lese a nazdobíme jim stromeček.  
A pak už jen budeme čekat, jestli 
přijde Ježíšek i k nám...

Závěrem nám dovolte poděkovat 
Všem za spolupráci  během 
letošního roku, popřát Vám všem 
radostné dobré zdraví v roce 2021.

D  alší z příležitostí, kdy jsme se 
s některými rodinami během 

uzavření MŠ mohli setkat byla akce 
Ukliďmě svět, ukliďme Mokrou-
Horákov, do které jsme se zapojili  
s Ekotýmem MŠ společně s OÚ. 
V sobotu 27.3.2021  dopoledne 
se scházely jednotlivé rodiny u 
našeho "výdejního okénka" u MŠ, 
kde obdržely instrukce, mapku, 

pytle, rukavice a vyrážely na 
nejčastější místa procházek dětí. 
Jednotlivě rodiny uklidily skalku, 
okolí MŠ, fotbalového hřiště, 
koupaliště, Líchy a přilehlý les. 
Přihlášených bylo 14 rodin a bylo 
moc hezké, že přišlo dalších 16 
rodin! Velkou radost nám udělali 
i rodiče s dětmi, které již odrostly 
a navštěvují ZŠ, a rádi se k nám 

vrací na společné akce. Moc si 
jejich přízně a pomoci vážíme. 
Děti se při sbírání odpadků 
setkaly s kuriózními nálezy- našly 
např. starý koberec, brýle, svícen, 
nejvíce však pet lahve, plastové 
obaly a velké množství psích výkalů 
v igelitovém sáčku pohozených  
v přírodě. Odměnou pro děti byla 
semínka různých rostlin a nálepky, 

které si mohly vyzvednout v MŠ. 
Odměnou pro paní učitelky je, že již 
nemusí pokaždé, když jdou s dětmi 
na vycházku lesem vysvětlovat, co 
dělají v lese pohozené bazénové 
schodky. Odměnou pro všechny  
je krásnější a čistější naše obec.
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ŠKOLK A

SÁZENÍ LESA KAMILA MUSILOVÁ – RODIČ Z MŠ  
(REFERENT LESNÍHO HOSPODÁŘSTVÍ)  
A JITKA NOVOTNÁ – MŠ MOKRÁ-HORÁKOV 

B  ěhem velikonočních svátků 
zorganizoval Ekotým mateřské 

školy akci Sázení lesa. Z důvodu 
pandemických opatření se 
sázelo průběžně během 3 dní 
a na pasece se vystřídalo na 25 
rodin. Se sázením nám pomohlo 
i mnoho rodin, které mají již děti 
v ZŠ, skauti i prarodiče. Sázely 
se sazenice dubu zimního (150 
ks) a buku lesního (600 ks), 
které jsou z hlediska přírodního 
prostředí i nadmořské výšky pro 
okolí naší obce vhodné. Místo bylo 
zvoleno poblíž školky, kam si děti 
chodily hrát do smrkového lesa, 
který však po napadení kůrovcem 
uschl a musel být vykácen. Cestu 
na místo v lese děti z Ekotýmu 
označily barevnými fáborky. 
Místo pro sázení stromů musely 
rodiny nejprve vyčistit, vyměřit, 
vykolíkovat, vykopat díru a správně 
osadit. Nyní se opět stane cílem 

vycházek mateřské školy a děti 
budou mít možnost pozorovat, 
jak „jejich“ sazenice rostou a také 
jaká další péče se nově zasazeným 
stromkům musí věnovat. Na podzim 
budou moci sazenice natírat 
repelentem, aby byly chráněny 
proti okusu zvěře. Věříme,  
že si děti do života odnesou poznání, 
jak snadné je les a přírodu zničit 
nebo poškodit, ale jak dlouho trvá 
než stromy znovu vyrostou a les  
se obnoví. („Babičko, co to sázíme 
za stromy?“ ptá se holčička.  
„To jsou duby“, odpoví babička. 
„Tak to sem půjdeme na podzim 
sbírat žaludy.“ Zasměje se 
holčička).
Ještě jednou Vám všem děkujeme, 
že chcete společně s dětmi vylepšit 
naše životního prostředí. 
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INFORM ACE

Nonstop provoz
Z-BOX je vám k dispozici 24 hodin denně
7 dní v týdnu.

Stačí vám pouze mobilní aplikace
Zásilkovna.

Z-BOX je napájen solárním panelem
a vyžaduje jen minimum elektřiny.

Myslíme ekologicky

Snadná a rychlá obsluha

Nakupte v e-shopu, který doručuje zboží přes Zásilkovnu.

V košíku zvolte doručení na výdejní místo.

V nabídce výdejních míst vyhledejte název naší obce a vyberte Z-BOX.

Jakmile vám přijde výzva od Zásilkovny o vyzvednutí zásilky, můžete vyrazit k Z-BOXu!

U Z-BOXu zapněte na svém mobilním telefonu bluetooth a otevřete aplikaci Zásilkovna.
Telefon se pomocí bluetooth sám spáruje se Z-BOXem a otevře schránku s vaší zásilkou.

Z-BOX nově i u nás! 
Samoobslužné výdejní místo Zásilkovny

Rozšířili jsme služby v naší obci! Nově u nás najdete bezkontaktní výdejní místo, na které si 

můžete nechat doručit své zásilky. Výdejní místo, které má podobu samoobslužného boxu, 

jsme pro vás zřídili ve spolupráci s českou logistickou společností Zásilkovna.

1)

2)

3)

4)

5)

Jak na to?

Nonstop provoz
Z-BOX je vám k dispozici 24 hodin denně
7 dní v týdnu.

Stačí vám pouze mobilní aplikace
Zásilkovna.

Z-BOX je napájen solárním panelem
a vyžaduje jen minimum elektřiny.

Myslíme ekologicky

Snadná a rychlá obsluha

Nakupte v e-shopu, který doručuje zboží přes Zásilkovnu.

V košíku zvolte doručení na výdejní místo.

V nabídce výdejních míst vyhledejte název naší obce a vyberte Z-BOX.

Jakmile vám přijde výzva od Zásilkovny o vyzvednutí zásilky, můžete vyrazit k Z-BOXu!

U Z-BOXu zapněte na svém mobilním telefonu bluetooth a otevřete aplikaci Zásilkovna.
Telefon se pomocí bluetooth sám spáruje se Z-BOXem a otevře schránku s vaší zásilkou.

Z-BOX nově i u nás! 
Samoobslužné výdejní místo Zásilkovny

Rozšířili jsme služby v naší obci! Nově u nás najdete bezkontaktní výdejní místo, na které si 

můžete nechat doručit své zásilky. Výdejní místo, které má podobu samoobslužného boxu, 

jsme pro vás zřídili ve spolupráci s českou logistickou společností Zásilkovna.

1)

2)

3)

4)

5)

Jak na to?

Z-BOX I V MOKRÉ A HORÁKOVĚ!

Z-boxy budou umísteny v Mokré u budovy 
pošty a v Horákove u zastávky   autobusu.
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Z KNIHOVNY

SOUTĚŽ – VZPOMÍNKA NA NOC S ANDERSENEM 2019

IVANA BRZOBOHATÁ

Knihovny patřily k těm institucím, 
které na otevření, byť  

s omezením, nemusely čekat dlouho. 
Přestože fungovala individuální 
domluva a výdejní okénko, většina 
čtenářů čekala na chvíli, kdy budou 
moct knížku vzít sami do rukou. 
V současné době platí omezení v 
podobě respirátoru a počtu osob 
v prostorách knihovny (max.  
11 osob).
Na třetí pokus nám konečně vyšla 
dotace z Ministerstva kultury na nový 
knihovní systém Tritius. Zavedení 
předpokládáme během prázdnin. 
Čtenářů se změna nijak nedotkne, 
ale pro knihovníky je nový systém 
uživatelsky příjemnější. V rámci 

dotace je i příspěvek na vytvoření 
nových webových stránek knihovny  
a už se na nich pracuje.
Začátkem roku vstoupil v platnost 
nový knihovní řád, jsou v něm lehce 
upraveny a upřesněny pravidla pro 
půjčování knih a nově i audioknih 
(zatím hlavně dětské tituly), a zvýšil 
se roční registrační poplatek na 
100 Kč pro dospělé, pro děti do 15 
let zůstává 50 Kč. Knihovní řád je 
zveřejněn na webových stránkách 
knihovny a k nahlédnutí v knihovně.
Chtěla bych věřit, že už nedojde 
k uzavření (nejen) knihoven, ale 
pokud by přece jen tento stav opět 
nastal, zavolejte, napište, výdejní 
dveře budou pro Vás otevřené.

NABÍZÍM 
VÝMĚNU BYTU  2+KK 

V OV  
V MOKRÉ,  

ZA 3+1 S DOPLATKEM

INFORMACE NA 
TEL. 602 727 936

I N Z E R C E

Nonstop provoz
Z-BOX je vám k dispozici 24 hodin denně
7 dní v týdnu.

Stačí vám pouze mobilní aplikace
Zásilkovna.

Z-BOX je napájen solárním panelem
a vyžaduje jen minimum elektřiny.

Myslíme ekologicky

Snadná a rychlá obsluha

Nakupte v e-shopu, který doručuje zboží přes Zásilkovnu.

V košíku zvolte doručení na výdejní místo.

V nabídce výdejních míst vyhledejte název naší obce a vyberte Z-BOX.

Jakmile vám přijde výzva od Zásilkovny o vyzvednutí zásilky, můžete vyrazit k Z-BOXu!

U Z-BOXu zapněte na svém mobilním telefonu bluetooth a otevřete aplikaci Zásilkovna.
Telefon se pomocí bluetooth sám spáruje se Z-BOXem a otevře schránku s vaší zásilkou.

Z-BOX nově i u nás! 
Samoobslužné výdejní místo Zásilkovny

Rozšířili jsme služby v naší obci! Nově u nás najdete bezkontaktní výdejní místo, na které si 

můžete nechat doručit své zásilky. Výdejní místo, které má podobu samoobslužného boxu, 

jsme pro vás zřídili ve spolupráci s českou logistickou společností Zásilkovna.

1)

2)

3)

4)

5)

Jak na to?

SPOLKYKNIHOVNA
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SPOLKY

KLUB SENIORŮ V MOKRÉ

SPOLEK KAVYL SLAVÍ KULATINY

VĚRA MELUZÍNOVÁ - KRONIKÁŘKA KLUBU

MICHAELA ŽIŽKOVÁ

Situace s Covidem se stále nelepší. Vláda 
zpřísnila svá nařízení natolik, že omezila pohyb 

i mezi okresy. Pro naši bezpečnost jsme společné 
vycházky raději zrušili. Od té doby se vidíme,  
jen když jdeme pro rohlíky a přes respirátor někdy 
nevíme, s kým se zdravíme. Teď už nám zbyla jen 
naděje na lepší časy.  Vycházky se všem líbily, zima 
ač byla letos dlouhá, rychleji ubíhala. Udělali 
jsme něco pro své zdraví a zažili spoustu legrace. 
Někdy to bylo docela náročné, mohli bychom  
se jmenovat „Klub havarovaných turistů“. Za zimu 
nás opravdu pár popadalo, naštěstí se nestalo nic 

vážného. Už se asi nepodaří každodenní chození 
obnovit, přibude práce na zahrádkách a bude 
méně volného času. Je smutný pohled na naši 
opuštěnou klubovnu. Rádi bychom se konečně 
sešli. Za tu dlouhou dobu co jsme se neviděli,  
se těšíme, že si popovídáme, pobavíme a zazpíváme 
si. Zatracený Covid nám ubral rok našeho života! 
Už se moc těšíme, v klubovně máme nové stoly, 
zahradní nábytek k venkovnímu posezení. 
Děkujeme obecnímu úřadu za finanční podporu, 
panu Diváckému za zhotovení stolů a firmě 
Roučka Slévárna a.s., Slatina za sponzorský dar. 

Klubovna je teď prostornější, reprezentativní  
a v zahradě bude v létě pěkné posezení. 
Připravovat program na společné akce je v této 
době velice složité. Plánujeme vycházky, výlety, 
zájezd nebo rekreační pobyt v Piešťanech.  
Bohužel na konkrétní termín akcí, musíme čekat, 
co nám doba Covidová umožní.
Doufáme, že se už brzy dočkáme lepších časů.

Spolek Kavyl slaví letos kulatiny – 10. narozeniny. 
První absolventi našich lesních školek už 

dostávají občanky, ze slečen pedagožek už jsou 
mnohé paní a maminky, štafetu ve školkách si 
předávají sourozenci. A my jsme moc rádi, že nám 
tak rodiče dávají svou důvěru a můžeme dále růst. 
Děkujeme!
I v letošním roce máme spoustu plánů. Velká 
část našich aktivit se koná venku na čerstvém 
vzduchu a věříme, že setkávání v přírodě je zdravé.  
Na našem facebookovém profilu a na www.lesnikavyl.
cz najdete pozvánky na všechny naše akce – v této 
době například na lesní stezky pro rodiny s dětmi  
v Pozořicích a Líšni nebo zde najdete tipy pro 
rodiči na aktivity s dětmi v přírodě či na zahradě.
Jaké jsou tedy naše další plány?
DLK Stromík letos čeká velký krok – vstupuje 

do rejstříku MŠMT jako Lesní mateřská škola 
Stromík. Bude tak moci poskytovat plnohodnotné 
předškolní vzdělávání, předškoláci nebudou 
muset přecházet na poslední rok jinam. Jedna třída 
ponese dál štafetu méně formálního vzdělávání 
pod jménem Lesní klub Jezerka. Srdečně zveme 
k zápisům, které se konají na konci dubna, 
resp. na začátku května. Veškeré informace  
a potřebné dokumenty najdete na www.stromik.cz   
(LMŠ Stromík) a www.lesnikavyl.cz/lesniskolky 
(LK Jezerka).
Táborníci pozor! Přihlašování na letní příměstské 
tábory na pozořické hájence je v plném proudu. 
Můžete se těšit na několik běhů – většinu pro děti 
od 3–6 let, ale i na osvědčený paralelní běh pro 
školáky z 1. stupně ZŠ.
Ani naši nejmenší nepřijdou zkrátka – oblíbený 

kroužek Výletníček pro děti  1–3 roky  
s doprovodem otevře svá vrátka, jakmile to bude 
možné.
Svoje fanoušky, tedy spíše fanynky, si našel  
i kroužek pro dospělé Keramika s Vítkem Třískou, 
který se koná v magickém prostředí naší jurty.  
I jeho obnovené termíny včas vyhlásíme.
Těšíme se také, až budeme moci na hájence opět 
přivítat expedice z mateřských škol a školáků  
1. stupně ZŠ – už nyní můžete na našem webu 
vybírat z nabídky environmentálních programů.
Příroda otvírá svou náruč všem a stále, a my 
věříme, že se v ní budeme i nadále moci setkávat.
Přejeme všem pevné zdraví i veselého ducha  
a těšíme se na viděnou!
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OPAKOVÁNÍ MATKA MOUDROSTI ANEB KAŽDÉ JARO TOTÉŽ

Vážení spoluobčané,
Nastává čas jara, příroda se 

probouzí, 

vše raší, roste a na svět př
icházejí 

mláďata. Pohybujme se při našich 

toulkách v přírodě zodpovědně  

a ohleduplně. Pokud objevíme hnízdo, 

nebo úkryt s mláďaty, nikdy je 

nebereme do rukou a nehladíme.  

Jen se krátce pokocháme  

pohledem a tiše odejdeme.

                                                 
                       

Za volně žijící zvěř Vám děkuji.                                                                                     

Martin Ženožička 

MS Hlásnice, myslivecký spolek

ČZatímco si užíváme krásného předjaří a kvůli lockdownu máme 
více času na procházky, blíží se – jako každý rok – období kladení 

mláďat ve volné přírodě. A právě kvůli letošnímu vycházkovému trendu 
si dovolujeme opět připomenout základní pravidla, jejichž dodržování je 
základním projevem ohleduplnosti vůči volně žijící zvěři. Ta je po letošní 
mokré a chladnější zimě a kvůli zvýšené frekvenci pohybu osob po lese 
vystresovaná víc než dřív. Častěji než obvykle musí opouštět své úkryty 
a hledat nové skrýše nebo utíkat před volně pobíhajícími psy, lidmi na 
vycházce a auty, motocykly a čtyřkolkami jezdícími po lesních a polních 
cestách. Vykácení velkých ploch v lese ji připravilo o část možností  
se schovat a v klidu se pást – poštěpkováním se omezily plochy ostružiní, 
kde zvěř v této části roku nachází vedle úkrytu aspoň trochu potravy.

Proto prosíme o dodržování následujících pravidel:
1) Nepouštějte v lese ani na poli psy na volno. I když pes zvěř nehoní  
a vrátí se k vám na povel, může se stát, že v podrostu narazí na malé 
zajíčky, srnčata nebo bažantí slepice sedící na hnízdech. Uvědomte si, 
 že pes je stále šelma, jen jeho lovecké pudy jsou domestikací a výchovou 
potlačeny. Jakmile má příležitost, rychle na výchovu zapomene a stává 
se z něj lovec. Těžko pak odolá pokušení vzít nález aspoň do zubů  
a zatřepat s ním. Mládě, které toto zacházení přežije, pak už páchne po 
psovi natolik, že jej jeho plachá matka ze sebezáchovných důvodů opustí, 
takže v nejlepším případě umře hlady. V tom horším jej podle naříkání 
objeví predátoři…
2) Nechoďte zbytečně vysokou travou, po polích, po mezích ani po 
lese mimo běžně používané cesty. Malí zajíčci jsou v porostu prakticky 
neviditelní a neutečou před vámi, jen se ještě více přikrčí. Stačí jediný 

došlápnutí a je po křehkém mláděti… Budete-li se pohybovat po cestách, 
má zvěř aspoň trochu šanci se držet mimo dosah.

3) Zopakujte svým dětem naléhavě, že se nemají případně nalezených 
zajíčků, srnčat, vajíček ani kuřátek dotýkat, natož pak je hladit  
či brát do náruče. Radost z dotyku hebounkého mláděte má za následek 
jeho prakticky nevyhnutelnou smrt, protože matky mláďata s vysokou 
pravděpodobností opustí nejen kvůli psímu, ale i kvůli lidskému pachu. 
V případě nálezu malých selátek divočáků navíc hrozí velmi nebezpečný 
konflikt s matkou, která bude určitě někde poblíž a které nevysvětlíte,  
že jste si selátka chtěli jen pohladit.

4) Najdete-li viditelně zraněné zvíře, volejte příslušnou záchrannou 
stanici (v Jihomoravském kraji je to záchranná stanice v ZOO Brno, 
tel. 702 137 837) a postupujte podle jejích pokynů. Nepropadejte iluzi,  
že jste zvíře schopni vyléčit sami doma a že tím pádem budete mít doma 
kuriozitu, kterou se budete moct chlubit. Většina divokých zvířat umírá 
v rukou člověka nikoliv primárně na své zranění, nýbrž ve spojení se 
zraněním na následky masivního stresu, jakým pro ně kontakt s člověkem 
a nemožnost utéct zpravidla je. I kdybyste měli zázračné ruce a léčivé 
schopnosti, obvykle se nepodaří zvíře za relativně krátkou dobu léčení 
ochočit natolik, aby s vámi pak dobrovolně zůstalo, protože tvor narozený 
na svobodě si na zajetí zvyká jen těžko. 

Za Myslivecký spolek Viničné Šumice – Kovalovice i myslivecké spolky ze 
širého okolí za dodržování výše uvedených pravidel upřímně děkujeme :)
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FC MOKRÁ- HORÁKOV, Z.S. FRANTIŠEK MIKULÁŠEK
PŘEDSEDA KLUBU

Vážení čtenáři Zpravodaje, 

Můžeš navštívit naše pravidelné tréninky  
každé úterý a čtvrtek od 16:30 hodin.

Zúčastnit se mohou kluci i holky!  

Kontakty: František Galle, tel.: 724 783 454, František Mikulášek, 
tel.: 737 285 023, e-mail: fc.mokra.horakov@gmail.com

www.fcmokra-horakov.cz

FOTBALFOTBAL
POJĎ S NÁMIPOJĎ S NÁMI

HRÁTHRÁT

Dovolte mi vás krátce informovat o současné 
situaci a dění v našem klubu. 

Amatérský sport byl pozastaven od loňského října 
a s výjimkou krátkého období v prosinci nebylo 
možné trénovat ani hrát mistrovská či přátelská 
utkání. V polovině měsíce dubna, po takříkajíc 
nekonečné půlroční pauze, bylo konečně 
povoleno začít trénovat na venkovních hřištích, 
i když za omezujících podmínek. Ihned jsme 
zahájili tréninky družstev mládeže a potěšilo nás, 
v jak hojném počtu a s nadšením se děti zapojily. 
Je vidět, že jim sport a společné zážitky chyběly.  
V následujících týdnech má dojít k postupnému 
návratu ke sportování ve standardním formátu, 
což umožní plnohodnotný trénink. Doufejme,  
že to bude brzy a hlavně, že to tak již zůstane.
Velký otazník ale visí nad soutěžemi. V době 
vzniku tohoto textu není známo z oficiálních 
zdrojů, zda bude vůbec možné amatérské 
fotbalové soutěže dohrát. Je nutné odehrát 
nejméně všechna neodehraná utkání z podzimní 
části, aby bylo možno soutěžní ročník ukončit  
a byla zajištěna prostupnost soutěží od třetí ligy  
až po nejnižší soutěž. Nejeví se to ale příliš reálně, 
dle nastíněného harmonogramu ministerstva 
zdravotnictví nebude zřejmě možné zahájit 
soutěže včas, aby se chybějící utkání sehrála  
do 30. června, což je nejzazší termín pro ukončení 
ročníku. Pokud by se soutěže nedohrály, a bude 

nám to ze strany představitelů státu umožněno, 
půjdeme opět cestou přátelských utkání, jako  
v loňském roce, aby měli hráči alespoň nějakou 
šanci vrátit se do hry. 
 
Mimo sportovní činnost se v klubu věnujeme 
i dalším záležitostem, jako je například 
každoroční pořádání Fotbalového věnečku.  
Ten se letos jako všechny společenské akce konat 
nemohl. Ale věříme, že příští rok už to možné 
bude a sejdeme se s mnohými z vás v sobotu  
5. března v Kulturním domě v Horákově. 
Jsem velice rád a chci za to vedení obce Mokrá-
Horákov poděkovat, že se podařilo obnovit 
debatu o sanaci svahu Horky u fotbalových 
kabin. V této poměrně rozsáhlé oblasti je skála 
značně rozrušená, dochází k uvolňování kamenů 
a také hlíny z terénního převisu a jejich spadu až 
na tribuny ke hřišti, což představuje nebezpečí 
pro sportovce i fanoušky, zejména pro děti, 
které se zde pohybují. Tento stav vyžaduje 
také každoroční jarní úklid, a občasný úklid  
po každém větším dešti. Proto doufáme, že 
se v brzké době podaří nalézt schůdné řešení  
a finanční prostředky a svah bude zabezpečen. 
Vytvoří se tím také podmínky pro zbudování 
krytého posezení u kabin a další drobné úpravy  
u hlavní tribuny. Také jsme již zahájili údržbu 
hřišť, letos díky chladnému počasí o něco 
později. V neděli 11.4. proběhla vertikutace – 
prořezání a vyčesání travní plsti, a s postupujícím 

jarem se začíná trávník konečně probouzet. 
Nejen v souvislosti s touto akcí chci poděkovat 
členům obecní pracovní skupiny za jejich 
pomoc při pracích souvisejících s údržbou hřišť  
a vynikající spolupráci se správcem hřiště panem 
Václavem Neveselým. 

Co také plánujeme? Chceme uspořádat 
náborovou akci pro děti školního a předškolního 
věku, termín bude záležet na aktuální situaci. 
Samozřejmě rádi již nyní přivítáme nové mladé 
sportovce na našich trénincích, prosíme 
všechny případné zájemce, ať se na nás obracejí 
telefonicky nebo e-mailem. V minulosti jsme 
pravidelně pořádali letní soustředění nebo 
kempy družstev mládeže, rádi bychom v tomto 
druhu přípravy pokračovali, ale v současné 
nepředvídatelné situaci se takové akce plánují 
velmi obtížně. Budeme to tedy řešit operativně  
a informace budou dostupné na našich klubových 
webových stránkách www.fcmokra-horakov.cz  
a na našem facebooku. 

Co říci závěrem? Chceme věřit, že tato dlouhodobá 
paralýza sportu a společenského života, kterou 
stále ještě prožíváme, nebude mít fatální dopad 
na činnost našeho klubu a spousty dalších, 
zejména těch venkovských, kde není tak široká 
členská základna jako ve městech. Přeji vám 
hlavně pevné zdraví, krásné a klidné jarní dny  
a těším se u fotbalu snad už brzy na shledanou. 

Pořádá nábor hráčů do mládežnických  
družstev žáků a přípravek z ročníků:

2007, 2008, 2009, 2010, 2011, 2012, 2013, 2014, 2015 i mladší

Všechny zájemce srdečně zveme.

S sebou sportovní oblečení a obuv  
(kopačky nejsou nutné), pití.
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ MOKRÁ  
1901 - 2021,  120 LET
Náš sbor dobrovolných hasičů Mokrá má 

za sebou dlouhou cestu a v letošním 
roce 2021 slaví krásných 120 let od svého 
založení. S odstupem těchto dlouhých let  
si nedokážeme představit, jak tenkrát naše 
obec vypadala a v jakých podmínkách tehdejší 
hasiči pracovali. Můžeme se držet pouze 
jednotlivých zpráv a dobových fotografií  
z pozdějších let. Práce sboru byla narušena 
dvěma světovými válkami, které se v ní promítly.                                                                                                                                        
 V letech 1. světové války zůstali v obci z celého sboru 
z činných členů jen Brzobohatý Jan- náčelník, 
Misák František- podnáčelník, Čech František  
a Zajíček Stanislav. Schůzi konal sbor jen 21. března 
1915 a od té doby činnost sboru téměř zanikla.                                                                                        
Nejsmutnější jsou oběti války, kterých bylo 
devatenáct z naší obce a z toho čtyři členové 
sboru: Švehla Rudolf, Šmerda Jan, Kunc 
Ferdinand a Vaňáček Antonín.                                                         
V únoru 1919 se shází valná hromada, je ustaven 
nový výkaz a sbor je připraven chránit majetky 
a životy spoluobčanů a stává se nejdůležitější 
organizace v obci.   Další léta jsou ve sboru 
naplněna náročnou prací, kdy hasiči mimo 
svou činnost působí v obci na poli kulturním 
a vzdělávacím. Jim se však nevyhýbají spory  
a různost názorů a někteří sami odcházejí nebo 
jsou vyloučeni. V třicátých létech je podán návrh 
na zakoupení nového stroje, tento je ale zamítnut.                                                                                                                                        
Blíží se ale další tragédie pro náš sbor  
a tou je 2. světová válka. Činnost ve sboru 
se redukuje a přizpůsobuje zákonům 
protektorátu.  Jedinou světlou stránkou  
v činnosti sboru ne zakoupení nového stroje, 
dvoukolé motorové stříkačky SIGMUND. Tato 
slouží sboru až do poloviny šedesátých let.                                                                                                                                             
 Po 2. světové válce se činnost sboru znovu 
rozvíjí, ale je znovu vystavena nepochopení a 
nezájmu stran tehdejšího MNV. Vyvrcholením je 
zabrání bývalé hasičské zbrojnice pro potřeby 
MNV a hasiči jsou v roce 1950 vystěhováni 
do garáže k Rozkopalům. V roce 1952  
si zakupuje sbor z vlastních peněz auto Chevrolet 
z Hluku u Uh. Hradiště. Pro toto vozidlo však 
není garáž, a je proto postaveno na dvůr k R. 

Patákovi. Tam zůstává až do konce šedesátých 
let, kdy je odvezeno do šrotu, protože MNV není 
schopen pro hasiče zajistit řádnou zbrojnici, 
kde by měli uloženou techniku pro zásah.                                                                                                                                      
Až koncem šedesátých let se započalo s výstavbou 
nové zbrojnice na místě bývalého mlatu  
J. Vaňáčka nad pomníkem padlých. I tato 
výstavba je provázena různými nedorozuměními 
s tehdejší MNV.  Celková činnost ve sboru 
odpovídá tehdejší situaci v obci.   V roce 1969 
je vyřazena dvoukolá stříkačka SIGMUND a z 
podniku Vojenské stavby Přízřenice je dovezena 
PS-8. Stavba nové hasičské zbrojnice je ukončena 
v roce 1973, kdy se v Brně koná mezinárodní 
soutěž požárních družstev.  V tomto roce také 
přidává Okresní inspekce požární ochrany 
sboru novou stříkačku PPS-12. Od poloviny 
šedesátých let sbor pracuje také s mládeží, 
která dosahuje na soutěžích dobrých výsledků.                                                                                                                                 
Od konce šedesátých let, kdy je obydleno 
„Sídliště“ zaměstnanci Cementárny Mokrá, začíná 
příliv nových členů do sboru. V celkové činnosti 
však to má vliv na jejich neustálé střídání. Jedni 
odcházejí, druzí přicházejí, skoro každý rok se 
provádějí změny ve složení výboru.   Toto má 
velký vliv na celkovou činnost, která nemá stále 
potřebnou úroveň. Dochází k obměně techniky, 
kterou sbor disponuje. Prvním vozidlem je 
valník FORD CARPATI, dalším skříňový ROBUR- 
vyřazen po dopravní nehodě v Cementárně, 
dále valník T - 805 a poté skříňový DVS - T 805.   
Z Pozořic je sboru přidělena první cisternová 
automobilní stříkačka na podvozku ZIL. Tento 
je však pro špatný technický stav vyřazen  
a místo něj se sboru přiděluje od OIPO zbrusu 
nové vozidlo DVS - AVIA. I tato nám slouží velice 
dobře, ale přichází rozhodnutí z „vyšších míst“ 
a sbor musí AVII předat hasičům do Kovalovic. 
Namísto něj dostáváme prý kvůli zásahům  
u lesních požárů ze Židlochovic starší cisternovou 
stříkačku LIAZ CAS - 25 RTHP (první „Mates“).                                                                                
Mates to s námi přežívá s problémy při údržbě, 
až do devadesátých let, kdy je prodán a vedením 
naší obce pořízen ze Žďáru nad Sázavou, 
„Mates“ číslo dvě v lepším technickém stavu.  

Ten byl v naší výzbroji až do roku 2012, kdy je 
pořízena starší repasovaná TATRA 815 CAS 32, 
která nám slouží do dnes. Ve stejném roce je 
i díky sponzorským darům pořízen velitelský 
automobil ŠKODA FELICIA. V roce 2015 nám 
Českomoravský cement převádí technický 
automobil AVIA TA – L1Z a o rok později k nám 
dorazil dopravní automobil FORD TRANSIT.                                                                                                   
V letech 80. a 90., byla využívána i zásahová 
technika i z „naší“ Cementárny. Konkrétně 
se jednalo o TATRU - 815 a AVII DA - 12.                                                                                                                                 
V naší činnosti se nedá srovnávat údaj kronikáře, 
který uvádí, že sbor ve svých začátcích zasahoval za 
25 roků u 28 požárů s počty dnes. Musíme si, ale 
uvědomit, jaké podmínky panovaly v tehdejších 
malé obci Mokrá a v jakých podmínkách  
a prostředí žijeme dnes. Faktem zůstává, že 
řešení veškerého nebezpečí, ať už je jakékoliv, ve 
velké míře leží na bedrech našich dobrovolných 
hasičů, kteří mnohdy nasazují svoje životy a zdraví 
při jeho likvidaci. Náš sbor má svoje místo i na 
kulturním poli. Pomáháme při pořádání různých 
kulturních akcí, jako je pálení čarodějnic, den 
dětí, nebo uctění památky M. J. Husa. Tradičně 
pořádáme hasičský ples, nebo hasičskou soutěž.  
Tito dobrovolní hasiči jsou dnes pokračovateli 
těch, kteří v roce 1901 zakládali náš dobrovolný 
sbor. Skloňme proto svoje hlavy v tiché 
vzpomínce a poděkování na ty, kteří před 120 
lety zakládali Sbor dobrovolných hasičů v Mokré.                                                                                                                      
Poděkujeme všem tehdejším dobrodincům, jak 
se tenkrát říkávalo a dnešním sponzorům za 
pomoc jak materiální, tak duševní, bez které by 
činnost dobrovolných hasičů byla těžko možná. 
Velké poděkování patří i dlouhodobě vedení naší 
obce za podporu nejen v rámci požární ochrany. 
A hlavně rodinám členů sboru za tolerantnost 
a pochopení, během dobrovolné činnosti  
pro ostatní spoluobčany nejen v naší obci. 

MICHAL JANKŮ

DATUM ČAS POPIS UDÁLOSTI UDÁLOSTI

15. 1. 15:46 Záchrana zvířat, k.ú. Horákov 1/2021

6. 2. 20:37 Technická pomoc, k.ú. Mokrá u Brna 2/2021

25. 2. 14:17 Požár odpadu, k.ú. Mokrá u Brna 3/2021

27. 3. 15:11 Pomoc při transportu zraněné osoby, k.ú. Mokrá u Brna 4/2021

19. 4. 17:58 Požár odpadu, k.ú. Horákov 5/2021

AKTUÁLNÍ SEZNAM VÝJEZDŮ ZA 1. POLOLETÍ ROKU 2020:

„Bohu ke cti, 
              bližnímu ku pomoci“

SPOLKYSPOLKY
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SBĚR KOVOVÉHO ODPADU 
PRVNÍ POL. 90 LET

SBĚR KOVOVÉHO ODPADU 
PRVNÍ POL. 90 LET

SOUTĚŽE NA ŠKOLNÍM HŘIŠTI  
U ZŠ ZÁŘÍ 1992
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 JACEK A TOPOL... 
POHODIČKA A KLÍDEČEK.

CVIČENÍ HASIČŮ  
NA NÁVSI V MOKRÉ

STARÁ HAS. ZBROJNICE 
UMÍSTĚNÍ SOŠKY 
SV. FLORIÁNA

SOUTĚŽE NA ŠKOLNÍM HŘIŠTI  
U ZŠ ZÁŘÍ 1992

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ  
V CEMENTÁRNĚ, UKÁZKA HAŠENÍ
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OD PROTINOŽCŮ AŽ MEZI STROMY
Procestovala spoustu zemí, ale kvůli covidu teď po deseti 
letech uvízla v česku. Můžete ji znát z kavárny Mezi 
Stromy, kde pracuje jako provozní nebo z přednášek, 
které tam má o svém cestování. Jak se taková světová 
cestovatelka ocitla v naší malebné kavárně v Horákově?

Co bylo tvým prvním impulsem vyrazit do světa?
Studovala jsem divadelní manažerství na JAMU a divadelní vědu na 
‚fildě‘. Když jsem školu končila, řešila jsem, co dál. Milovala jsem umění 
a hrozně mě to bavilo, ale nevěděla jsem, jestli se tím dokážu uživit. 
Nakonec jsem se rozhodla, že po osmi letech za počítačem potřebuji 
udělat něco bláznivého, vyčistit si hlavu a ujasnit si moje dilema. A tak 
jsme si s kamarády koupili dodávku a naplánovali cestu z Čech až do 
Indie, která se protáhla až na šest měsíců.

A jak to s tebou pokračovalo po vaší cestě? 
Poté, co se nám rozbilo auto v Indii jsme si koupili letenky na Nový Zéland, 
kde bylo těsně před zimní sezónou. Protože jsem v česku při studiu učila 
lyžování, zkusila jsem si najít práci jako instruktorka i tam. Díky tomu 
jsem zjistila, jak moc mě to naplňuje a řekla jsem si, že bych se tím mohla 
zkusit pár let živit.

A jak už je to dlouho?
Letos v říjnu to bude přesně deset let. Na Zélandu jsem tehdy zůstala 
celý rok a pak se přesunula do Kanady. Po roce v Kanadě jsem odjela na 
šest týdnů na Aljašku a pak odletěla za další zimou do Japonska. Po šesti 
měsících jsem se opět vrátila na Nový Zéland. Od té doby jsem začala 
střídat zimy v těchto dvou zemích. Mezi sezónami jsem vždy měla přibližně 
měsíc času, během kterého jsem cestovala kde se dalo. Procestovala jsem 
Japonsko, Jihovýchodní Asii, Taiwan, Filipíny a než přišel covid, Jižní 
Afriku.

Jak covid ovlivnil tvůj styl života?
Velice. Obrátil mi život vzhůru nohama. Vrátila jsem se do Čech mezi 
sezónami, den poté zavřeli hranice a covidová pandemie začala naplno. 
Myslela jsem si, že je to záležitost na měsíc nebo dva a že brzy odjedu 

KAROLÍNA STÁRKOVÁ

ZAJÍMAVOST

Sopka Yotei v Niseku - Japonsko

Boudha Stupa- 
Kathmandu ,Nepál

Mezi stromy Luang Prabang - Laos
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10. 6. Nový Zéland - Jižní ostrov
24. 6. Nový Zéland - Severní ostrov

15. 7. Island - host David Varga
29.7. Dodávkou z Čech až do Indie

12. 8. Kanada
26. 8. Aljaška

9. 9. Japonsko
23.9. Kambodža, Laos, Thajsko

START VŽDY V 19:00 MEZI STROMY

zpátky na Zéland, kde jsem už plánovala zůstat. Tehdy jsem nevěděla, co 
tu v Čechách budu dělat, ale ozvala se mi kamarádka Martina, majitelka 
kavárny Mezi Stromy a nabídla mi, jestli bych jí nechtěla přes léto pomoct. 
A protože Zéland bude mít zavřené hranice až do roku 2022, zůstávám tu 
i na další sezónu.

Jak to zvládáš, když jsi posledních deset let byla neustále 
na cestách?
Je to boj. Hlavně nezvyk být tak dlouho na jednom místě. Facebook mi 
každý den ukazuje vzpomínky z předchozích let. To mi vždy připomene 
nádherné země, kde jsem byla a říkám si, jak mi to cestování chybí. 
To chápu. A co je pro tebe největší životní lekce, kterou ti cestování dalo?
Ty lekce jsou podle mě dvě. První je ta, že po procestování tolika zemí 
jsem si uvědomila, jak si tady v Čechách žijeme jako prasata v žitě. 
A to nejen ve vztahu k zemím jako je Indie, Laos nebo Kambodža ale 
i vůči novému Zélandu nebo Austrálii. V té třeba není běžné centrální 
topení, dvojí okna nebo neomezeně tekoucí voda. Mají omezený čas na 
sprchování a podobně.
Druhá velká životní lekce je samostatnost. Umět si zajistit bydlení, práci  
a vůbec sví životní potřeby. Když člověk cestuje sám, nemusí se na nikoho 
vázat, má svůj rytmus, může vidět věci, který sám chce a hlavně je o hodně 
otevřenější navazovat kontakty s místními a dalšími cestovateli. 

Jaké jsou tvé plány do budoucna? 
Až se otevřou hranice, chtěla bych se vrátit na Nový Zéland. Teď plánuji 
jen nadcházející léto. Vymýšlíme nové menu do kavárny a připravuji další 
cestovatelské přednášky. Ty by měly být jednou za čtrnáct dní od června 
do září. Doufám, že nám to vládní nařízení dovolí a otevřou se alespoň 
zahrádky. 

Další věc, která je teď mou velkou vášní je cestovatelský 
podcast, který spolu děláme.O čem konkrétně je ten 
podcast?
Vyprávím v něm o svých cestách, situacích a dobrodružstvích, které jsem 
zažila. Vždycky se snažím zdůraznit to, co mě cestování naučilo do života. 
Takové cestovatelské mini-lekce. 

ZAJÍMAVOST

Mile 0 of Alaska Highway - 
Dawson Creek, Canada
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Asi všichni jsme tentokrát čekali 
na příchod jara s daleko větším 
očekáváním než v letech předchozích. 
Letos však jaro našlapuje obzvláště 
obezřetně, což možná neuspokojuje 
mnohé z nás, ale pro přírodu je tento 
pomalý nástup s porovnáním s lety 
minulými doslova požehnáním. Vše 
se probouzí pozvolna bez velkých 
výkyvů, což je přesně tak, jak má 
být. Objevují se první motýli, brouci 
opouštějí svá zimoviště, mouchy 
se čile prohánění kolem zápraží  
a vosy hledají škvíry ve střechách. Je 
toho spousta k pozorování, ale kde 
začít…?

K jaru jistě neodmyslitelně patří 
včely. Vedle všeobecně známé včely 
medonosné však v naší obci žije celá 

MALÍ NEZNÁMÍ KOLEM NÁS – JARO

řada jiných, mnohdy velmi zajímavých 
druhů. K těm nejranějším patří 
bezpochyby pískorypka vrbová (obr. 
1). Jak již název napovídá, je možné 
ji zahlédnout na kvetoucích vrbách, 
kde sbírá pyl. Díky dlouhému bílému 
ochlupení hlavy a hrudi kontrastujícímu 
s kovově namodralým zadečkem je 
celkem snadno rozpoznatelná. Tato 
samotářská včela hnízdí především v 
písčitých, popř. i hlinitých půdách, kde 
si vyhrabává vlastní hnízdo. Nicméně 
i pospolité hnízdění čítající několik 
tisíc jedinců není výjimkou. Spolu  
s pískorypkami můžeme na 
rozkvetlých vrbách, ale i třešních  
a později pak na šeříku či hadinci apod., 
spatřit drvodělku (obr. 2). Drvodělky 
jsou naše největší samotářské včely, 
které občas zalétnou i do bytu, kde nás 

svým hlubokým bzukotem a několika 
centimetrovou velikostí pěkně vyděsí. 
Drvodělky hnízdí ve starých dutých 
stromech, pařezech či trámech, kde 
vykusují i několik desítek centimetrů 
dlouhé chodby kruhovitého tvaru,  
v nichž se následně vyvíjejí jejich larvy. 
Samičky drvodělek se dožívají vylíhnutí 
svých potomků, což u samotářských 
včel není úplně běžným jevem.
Vedle včel se na jaře objevují  
i nejrůznější druhy vos. Jejich královny 
hledají po přezimování vhodná místa 
k založení svých hnízd. Zatímco 
„klasické“ vosy vyhledávají spíše 
půdy, kůlny, stodoly apod., kde stavějí 
své „báně“, vosíkovi francouzskému 
(obr. 3) stačí poštovní schránka, 
HUPka, či obyčejná trubka od plotu. 

1
2

3

6

Největší motýl Evropy 
martináč hrušňový

Samotářská včela 
pískorypka vrbová

Naše největší 
včela drvodělka 
Xylocopa valga

Nevítaný host 
poštovních schránek 
vosík francouzský

ING. JAKUB BERÁNEK, PH.D.

Hnízda vosíků tvoří jediná, na rozdíl 
od vos bání nekrytá plástev, upevněná  
k podkladu krátkou stopkou. Jelikož 
vosíci potřebují ke svému vývoji 
dostatek tepla, vybírají si pro svá hnízda 
často osluněná místa. Protože plod 

potřebuje dostatek tepla, ale zároveň 
se nesmí přehřát, a tento typ hnízd 
má na rozdíl od vos značně omezenou 
termoregulaci, ochlazují někdy dělnice 
povrch plástve prouděním vzduchu 
vyvolaným chvěním křídel. V krajním 
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případě jsou dělnice schopny do 
hnízda nosit kapky vody a snižovat tak 
teplotu jejich odpařovaním. Mohou 
tak snížit teplotu hnízda až o 20 °C.
K nejkrásnějším nositelům jara patří 
jednoznačně motýli. Někteří opouštějí 
svá zimoviště, jiní se líhnou z kukel.  
K nejčasnějším motýlům, kteří mnohdy 
opouštějí svá zimoviště již za prvních 
teplých únorových dní patří babočka 
paví oko (obr. 4). Tuto babočku je 
možné na jaře spatřit na květech jív, 
trnek, hlohů a mnoha dalších rostlin 
či ji potkat cestou na zastávku, jak 
se vyhřívá na plotě, zdi nebo třeba 
chodníku. Zatímco tuto babočku 
lze díky jejímu nápadnému zbarvení 

jen těžko přehlédnout, často našim 
zrakům uniká jeden z našich největších 
denních motýlů, nápadný svými 
ostruhami a pruhovanou kresbou 
na křídlech. Jedná se o otakárka 
ovocného (obr. 5), jehož motýli 
často dlouze plachtí nad rozkvetlými 
zahrádkami, kam samičky následně 
kladou vajíčka. Nejčastěji na osluněné, 
samostatně rostoucí slivoně, hrušně 
či jabloně. Ti šťastnější z nás mohou  

v květnu na své zahrádce najít 
největšího evropského motýla 
martináče hrušňového, jak přes den 
odpočívá s ploše rozevřenými křídly 
na kmeni stromu (obr. 6). Tyto noční 
krasavce s rozpětím 
křídel až 16 cm může 
mnohdy přilákat i venkovní 
osvětlení domu. Ať už 
na martináče narazíme 
kdekoliv, vždy je to úchvatný 
zážitek.
Celou řadu motýlů můžeme 
potkat i na procházce 
v okolních lesích. K velmi 
zajímavým a nápadným 

druhům patří žluťásek řešetlákový 
(obr. 7). Motýli přezimují volně  
v hustých keřích, např. v břečťanu 
nebo ostružiníku, ve vysoké stařině, 
trsech trav nebo jen ve spadaném listí. 
Díky tomu je možné je zastihnout, 
jak poletují i za teplých zimních dnů.  
U žluťáska řešetlákového se vyskytuje 
tzv. pohlavní dichroismus, což 
znamená, že sameček a samička mají 
odlišné zbarvení. Zatímco nevýrazné 
samičky jsou bělozelené, samci nás 
upoutají skoro až citronově žlutou 

4

5

8

11 Housenka tmavoskvrnáče 
zhoubného v zastrašovacím 
postoji

Nenápadný lesní 
krasavec okáč pýrový

Vyhřívající se 
babočka paví oko 

Přehlížený návštěvník 
rozkvetlých zahrádek 
otakárek ovocný
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barvou. Dalším, vysloveně lesním druhem je okáč 
pýrový (obr. 8), jenž dává přednost stinným lokalitám 
s probleskujícím slunečním svitem. Tito motýli jen 
málokdy navštěvují květy, spíše sedají na vlhkou půdu 
nebo sají mízu z poraněných stromů či medovici 
mšic. Oba uvedené druhy je možné potkávat po celý 
rok. Zatímco ž. řešetlákový má jednu generaci, která 
žije od července do června následujícího roku, tj. na 
motýla neuvěřitelných 11 měsíců, okáč pýrový má 
generace dvě. První létá od dubna do června, druhá 
pak od července do počátku října. 
Vedle denních motýlů bychom neměli opomenout ani 
noční skupiny, např. píďalky. K časným nápadnějším 
druhům patří rozhodně tmavoskvrnáč tečkovaný. 
Tato píďalka se vyznačuje pohlavním dimorfismem, 
tj. odlišným tvarem. Zatímco samci mají krásná 
tmavými tečkami zakončená, okrově hnědá křídla 

zajímavým druhem je dřevobarvec dubový, známý 
též jako zimovnice dravá (obr. 12). Druhý název je 
mnohem výstižnější, neboť motýli přezimují a jejich 
housenky, přestože se živí především listy dubu, 
lípy, vrb či ovocných a dalších stromů, příležitostně 
napadají a požírají jiné druhy housenek, popř. 
mšice apod. Další můrou, líhnoucí se brzy na jaře, 
je např. jarnice ovocná (obr. 13) s typickým černým 
písmenem „C“ na předních křídlech. Můžeme  
jí potkat nejen na své zahrádce ale i na dovolené  
v Japonsku. Poslední, za zmínku stojící jarní můrou 
je sosnokaz borový (obr. 14). Vzhledem k tomu, že 
oranžové zbarvení křídel tohoto druhu připomíná 
borovou kůru, tak přestože se jedná o hojný druh 
okolních borových lesů, je při procházkách často 
přehlížen.
Díky současné rozsáhlé těžbě a velkému množství 
dřeva je možné na dubových kládách a větvích 

pozorovat tesaříka dubového (obr. 15), který se 
často zavleče spolu s palivovým dřívím do kůlen či 
na zahrádky. Tito brouci mají zajímavé ochranné 
zbarvení, tzv. mimikry. Protože jsou pro jiné živočichy 
zcela neškodní, napodobují svým zbarvením vosy. Na 
dubových zbytcích se na jaře prohánějí i celý červený 
tesařík rudý nebo modře zbarvený t. skladištní.  
Z jarních druhů tesaříků stojí jistě za zmínku 
kuloštítník temný (obr. 16), jehož barevné dospělce 
lze snadno pozorovat na květech hlohu. Velmi 
zajímavým obyvatelem některých okolních luk je 
relativně vzácný vrubounek Schaefferův (obr. 17). 
Je to sice jen „hovnivál“, ale díky svému tvaru, 
protaženým a zakřiveným zadním nohám a osobitému 
způsobu válení kuličky, na kterém se často podílí 
společně sameček i samička, je na našem území 
jedinečný. Původně upřednostňoval ovčí trus, ale díky 
značnému množství pejskařů se mu daří i u nás. Na 

9

10

12

13

14
Do borových lesů dokonale 
zbarvený sosnokaz borový

Jarnice ovocná 
připomínající svým 
zbarvením osenici 
černé „C“

Nenápadná samička 
tmavoskvrnáče tečkovaného 
se zakrnělými křídly

V celé Eurasii běžná 
zimovnice dravá

Přes den odpočívající 
sameček tmavoskvrnáče 
tečkovaného

(obr. 9), samičky mají pouze šedé pahýlky (obr. 
10). Zatímco mnohé druhy píďalek se vyskytují na 
jaře ve stadiu motýlů, jiné, co se nevylíhly z kukel,  
ale z vajíček, jsou ve stadiu housenek. Ty nás 
pak mohou trápit na ovocných stromech, kde 
nepravidelně okusují listy. K velmi častým druhům 
patří např. housenky tmavoskvrnáče zhoubného, 
které při podráždění zaujímají charakteristicky 
prohnutou pozici se vztyčenou hrudí (obr. 11).
K jaru samozřejmě patří i celá řada můr. Velmi 
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stejných loukách, ale i na zahrádkách žije podobně 
vzácná, avšak mnohem větší a zajímavější majka 
fialová (obr. 18). Za zmínku stojí nejen její netradiční 
tvar či vysoký obsah kantharidinu, ale především její 
způsob života. Jejich mladé larvy, tzv. triungulini 
vyhledávají po vylíhnutí vyvýšená místa, nejčastěji 
kvetoucí jarní rostliny, jako je pryskyřník, sasanka, 
pampeliška aj., kde vyčkávají na přílet různých druhů 
samotářských včel, které je nevědomky zanesou do 
svého hnízda, kde se triungulini paraziticky vyvíjejí. 
Takové štěstí má však jen několik jedinců a většina 
vylíhlých larev zahyne. Z toho důvodu samičky majek 

kladou 2000–4000 vajíček.
Každý asi zná velké zelené zlatohlávky, 
ale již možná netuší, že na pampeliškách  
a jiných kvetoucích rostlinách lze běžně pozorovat 
nenasytného, poměrně nenápadného zlatohlávka 
huňatého (obr. 19). Zvláštností zlatohlávků je 

jejich způsob letu, při němž, na 
rozdíl od většiny ostatních brouků, 
neroztahují krovky. Pokud nějakého 
zlatohlávka najdete, položte si 
jej na dlaň a trpělivě čekejte. 
Po nějaké chvíli jen nepatrně 
nadzvedne krovky, vysune blanitá 
křídla a zprudka odletí.
V jarním výčtu brouků nemohou 
rozhodně chybět nosatci, 
jimiž jsou listnaté stromy 

doslova obsypány. Některé druhy mohou dokonce 
významně škodit na ovocných dřevinách. Zavadání 
květních poupat jabloní způsobují například larvy 
nevýrazného květopasa jabloňového. Snížení úrody 
ovoce však mohou mít na starosti i mnohem 
pestřejší, nosatcům blízce příbuzné zobonosky. 
Téměř na všech druzích ovocných stromů může 

škodit zobonoska ovocná (obr. 20). Brouci škodí na 
jaře, kdy mohou v průběhu rozmnožování poškodit 
značné množství plodů, ale i na podzim, kdy může 
jediný brouk zničit přes 200 pupenů.
Takto by bylo možné pokračovat dál a dál, 
neboť kolem nás se děje spousta přehlížených 
„nevýznamností“, které však, pokud se zastavíme 
a pořádně rozhlédneme kolem, mnohdy překvapí 
svou krásou a jedinečností. Jaro je jich plné,  
a to i v katastru naší obce, kde můžeme všechny 
uvedené druhy při špetce trpělivosti a troše štěstí 
pozorovat. Bohužel všechny se do našeho Zpravodaje 
nevejdou… 

15

20

16

18
17

Ornamenty obdařený 
kuloštítník temný

Pupeny i plody ovocných stromů 
poškozující zobonoska ovocná

Vosu napodobující 
tesařík dubový

Ekologicky zranitelný vrubounek 
Schaefferův Lýkohub sosnový, 

jehož brouci 
přezimují v půdě
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Kontakt: Otevírací doba :
Křehlíkova 94,
Brno-Slatina
+420 778 534 334
veterina@rocovet.cz

Pondělí - Pátek 
9:00 - 12:00  
14:00 - 18:00 

preventivní medicína, diagnostika a terapie onemocnění psů, 
koček, exotických zvířat

diagnostika a terapie interních onemocnění, 
operace měkkých tkání, stomatologie

Dornova metoda

specializace na infekční onemocnění (parazitologie), dietologii 

5 MÝTŮ O KASTRACÍCH KOČEK
TAKY SI MYSLÍTE, ŽE…
Kastrace je proti přírodě
Jezdíte autem, užíváte antibiotika, televize, mobil 
i operace v narkóze jsou pro Vás samozřejmostí. 
Nic z toho ale příroda nezná. Stále si myslíte,  
že kastrace kocoura či kočky je výjimka?
Máme kocoura, nás se to netýká
A víte, že Váš kocour může ročně zplodit až  
40 koťat? Co s nimi bude, narodí-li se „na ulici“?
Kočka má mít před kastrací koťata
Veterinární praxe prokázala, že opak je pravdou. 
Nejvhodnější čas na kastraci kočky je před 
první říjí. Kočka ani kocour ztráty schopnosti 
rozmnožování neoplakávají, jde o pud daný 
přírodou.
Koťata rozdám známým nebo na 
inzerát
Možná někoho ze svého okolí přemluvíte. Možná 
si kotě vezme neznámý člověk. Co když se k němu 
nebude chovat dobře? Neskončí na ulici? A kam 
dáte koťata, která neumístíte?
Koťata vždy topíme
Víte, že tím dle zákona na ochranu zvířat proti 
týrání č. 246/1992 Sb. Riskujete trest odnětí 
svobody až na dva roky? Včasnou kastrací kočky 
nebo kocoura ušetříte utrpení nechtěných koťat.

Kastrace je prevencí 
proti nemocem, má 
pozitivní dopad na 
chování kočky a není drahá!

JANA ČECHÁČKOVÁ
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FARNOST

ZE ŽIVOTA 
FARNOSTI

KALENDÁŘ AKCÍ
16. 6. 2021 MŠE SVATÁ U PACHEROVA KŘÍŽE

30. 5. 2021 PRVNÍ SVATÉ PŘIJÍMÁNÍ VE TVAROŽNÉ

25. 7. 2021 POUŤ - KAPLIČKA VE VELATICÍCH

1. 8. 2021 POUŤ - KAPLIČKA V MOKRÉ 
  (KAPLE PROMĚNĚNÍ PÁNĚ)

8. 8. 2021 TVAROŽENSKÁ POUŤ

chátrajícího hospodářského stavení ve spodní části. 
Cílem je, aby zahrada umožnila maximální využití  
k nejrůznějším pastoračním aktivitám.
Mezi věřícími proběhla anketa ohledně dalšího 
využití farního pozemku v lokalitě Horákov Líchy, 
kdy většina respondentů se vyjádřila k úpravě 

této lokality, o formě a míře této úpravy není 
rozhodnuto.
Poděkování patří všem, kteří se podílejí na 
společném farním životě ať už praktickou pomocí, 
finančním darem nebo modlitbou.

Naše farní společenství se kvůli pandemii  
a vládním bezpečnostním opatřením nemůže 

scházet v plném počtu na bohoslužbách. Všichni 
prožíváme složité a nelehké období, ale v tyto jarní 
dny nám svítá naděje na postupné rozvolňování 
a pozvolný návrat k „normálnímu stavu“. I přes 
nejrůznější omezení i v této době můžeme vést 
velmi plodný a činorodý život. V naší farnosti, díky 
flexibilitě našeho pana faráře byl zaveden jasný 
program bohoslužeb se systémem přihlašování se 
na jednotlivé bohoslužby tak, aby počet účastníků 
nepřesáhl stanovený limit, tj. 30 účastníků. Tím 
byla dána možnost všem farníkům vystřídat se, 
současně mají možnost sledovat mše on-line, nebo 
chodit v neděli na odpolední pobožnosti.
Začátkem roku proběhly velmi užitečné schůzky 
pana faráře s pastorační  a ekonomickou farní 
radou, katechetkami, kostelníky, akolyty a dalšími 
aktivními členy naší farnosti, aby se ujednotily 
pastorační aktivity a investiční záměry pro letošní 
rok. Na faře byl vymalován archiv, proběhla 
inventarizace majetku a uspořádána farní agenda. 
V letošním roce je plánovaná oprava opěrné zdi  
u kostela (směrem na Blažovice), oprava vstupu 
do kostela. V kostele se opraví a vymalují vlhká 
místa.Na farní zahradě byl v předjaří odveden velký 
kus práce. Především důkladný prořez starých 
ovocných stromů, zmlazení okrasných keřů  
a odstranění náletových dřevin. Byl proveden jarní 
výhrab a úklid biologického odpadu. Vysadilo se 
12 nových ovocných stromů a vyčistilo jezírko. 
Pan farář dále promýšlí opravu terasy a úpravu 
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LESY OBCE MOKRÁ HORÁKOV ING. KAREL MAROSZ, 
LESNÍ SPRÁVA BUČOVICE

V posledních třech letech značnou část střední 
Evropy trápí kůrovcová kalamita. Její následky 
jdou celostátně do miliardových škod. Dovolte 
mi, abych Vás seznámil s fakty, jak se s tímto 
stavem srovnávají lesníci, kteří na katastrálním 
území obce Mokrá-Horákov v lesích hospodaří.
K pochopení souvislosti je ale nutno podívat se 
trochu do historie, jelikož les, který zde máme 
dnes, není výsledkem lesnického počínání 
naší generace, ale generací žijících v daném 
místě před nejen cca 80-100 lety, ale taky 
mnohem dříve. Lesy na katastru Mokré měly 
do poválečné doby zcela jinou historii než lesy 
Horákova. V době středověku patřily veškeré lesy 
katastru Mokré do majetku Brněnské kapituly 
sv. Petra, a to až do poválečného období, kdy 
byl les zestátněn. Naproti tomu horákovský 
katastr spadal v historickém období do panství 
sokolnického a později pod 
správu Mitrovských. Jelikož 
v době, o které se bavíme, 
sice existovala jakási základní 
pravidla hospodaření v lese, 
nelze je srovnávat se současným 
lesním zákonem, který přesně 
upravuje např.  maximální 
výši těžby, nejvhodnější 
druhovou skladbu dřevin pro 
určitá stanoviště, maximálně 
přípustnou plochu paseky, 
dobu, dokdy se musí daná 
paseka zalesnit, atd.  Každý  
z majitelů si tak mohl počínat 
s mnohem větší svobodou než 
dnes a taky tak činil. Obdobu 
lze nalézt v nedalekém 
Ždánickém lese, kde západní 
část patřící v historii hraběti 
Palffymu, tvořená dnes z velké 
části nekvalitními pařezovými 
lesy, je zcela odlišná od 
části východní s kvalitními 
dubovými a bukovými lesy. 
Ale zpět do současnosti.  
V poválečném období se tedy 
téměř všechen lesní majetek 
dostal pod správu státních 
lesů, které zde spoluutvářely 
krajinu, ve které se dnes 
pohybujete a kde žijete. Po 
ukončení církevních restitucí v 
nedávné době se lesní majetky 
katastru obce Mokrá navrátily 
zpět církvi. Lesy obce Horákova,  
kde v současnosti hospodaří podnik Lesy 
ČR, mají výměru přes 520 hektarů.  Dalším 
fenoménem, který utvářel rozdílný charakter lesů 
obou obcí, jsou přírodní podmínky, především 
geologické podloží. Obec Mokrá je tvořená 
především vápencovým podložím, vytvářejícím 
půdy bohaté na živiny, zejména vápník a hořčík, 
horákovský katastr je tvořen zejména brněnským 
granodioritem, vytvářejícím půdy kyselejšího 
charakteru. Na základě půdní typologie  

(v moderním slova smyslu) je doporučeno, 
jaké lesy budou vysazovány, případně si příroda 
sama řekne, které dřeviny kam patří, když nám 
ukáže přirozenou obnovu habru na stanovištích 
sušších, buku či jedle na místech vlhčích  
a chladnějších. Lesnictví není však pouze  
o pozorování lesa, lesní hospodář je nucen si na 
sebe vydělat, proto velká část lesa bude vždy les 
hospodářský, kde se dá očekávat zpeněžení za 
vytěžené dřevo, z něj jsou pak prováděny výsadby 
stromků, stavby oplocenek, výchovné zásahy  
v mladých porostech, opravy cest, příp. dnes 
velmi propagovaná výstavba odpočívadel, 
studánek. 
Státní lesy okolí Horákova mají z výše uvedených 
historických příčin jiné druhové složení než 
lesy okolí Mokré. Jsou tvořeny z části porosty 
nevhodné druhové skladby, tzn. smrčinami. 

Pokud bylo klima, rozložení 

srážek v průběhu let víceméně stabilní, dokázal 
i smrk na těchto stanovištích růst. Posledních 
pár let však došlo zejména v letních měsících 
k výraznému poklesu srážek a smrk, jehož 
ekologické nároky na srážky se pohybují od 
700 mm ročně výše, tak nedokázal v těchto 
podmínkách přežít, prvotně oslaben suchem, 
druhotně kůrovcem, začal ve velkém hynout. 
Bohužel sucho bylo tak velké, že začaly 
chřadnou a usychat i porosty borovic, které 

jsou pro zdejší podmínky vhodné. Zmírnění 
kalamity nepomohly ani instalované lapače na 
kůrovce, ani důsledné vyhledávání napadených 
stromů. Suché nezpracované stromy však 
začínají být časem nebezpečné pro návštěvníky 
lesa, a proto je nutné je zpracovat. S obrovským 
nárůstem těžeb však dochází k problémům  
s těžebními kapacitami a se způsobem, jak dostat 
velké množství dřeva z lesa. Jelikož kalamita 
postihla celou východní část republiky, bylo 
nutné přistoupit i k využití zahraničních kapacit. 
Navíc není možné omezit svou činnost na období 
dvou měsíců v roce se suchým podložím pro 
bezškodné vyklizení. Přechodně je tak při 

vašich návštěvách lesa vidět 
rozježděné lesní cesty, které se 
však po ukončení těžeb opravují 
do původního stavu.  Lesy okolí 
Mokré jsou tohoto většinou 
ušetřeny, příčinou je, jak již bylo 
řečeno, odlišná druhová skladba 
lesů a také jiný charakter lesního 
hospodaření. V loňském roce bylo 
v lesích pod správou LČR vytěženo 
6.385 m3 kalamitního dříví, 
zejména smrku a borovice. To je 
objem několikanásobně větší, než 
kolik činí normální roční těžba. Část 
takto vytěženého dřeva však pochází 
z porostů smíšených a plocha holin 
tak není příliš velká. V současnosti 
je plocha holin jen něco přes  
14 hektarů. Na části holin se objevuje 
přirozené zmlazení, většinou habru, 
na zbylých pasekách jsou uměle 
vysazovány duby, lípy, borovice, 
javor. Další významná těžba  
a nárost holin se již nepředpokládá, 
velké množství kalamity již bylo 
zpracováno.  Jelikož lesnictví 
není činnost, kde výsledky práce 
jsou vidět zítra nebo za rok, to, 
zda zvolená druhová skladba při 
obnově lesa byla vhodně zvolena 
jak s ohledem na ekologickou 
stabilitu, tak na hospodárné 
ekonomické využití lesů, uvidí až 
následující generace. Vzhledem  

k tomu, že dřeviny, které do těchto lesů patří 
(dub, habr, lípa, příp. vtroušený a vzácný jeřáb 
břek), se snažíme upřednostnit při zakládání 
nových porostů, věřím, že následující lesy již 
k podobným kalamitám nachylné nebudou. 
Jak vypadá skutečně přírodě blízký les lze  
v současnosti vidět v CHKO Moravský kras, při 
procházce lesem od Pacherova kříže směrem 
k jeskyni Pekárna. To je však les s úplně jinou 
historií a v jiných přírodních podmínkách.



41ZPRAVODAJ OBCE MOKRÁ-HORÁKOV 02 / 2021

INFORM ACE

Přátelé, kamarádi, 
přestože doba je přinejmenším velmi zvláštní, tým Mokráku zůstává ve stejném složení a pokusí 
se pro vás i v této sezóně udělat maximum a připravit vše pro vaši pohodu i aktivní odpočinek 

na našem krásném koupališti. Začátek sezóny i režim provozu bude záviset na rozhodnutí 
vlády, ale vše budeme netrpělivě sledovat a vás samozřejmě pravidelně informovat na našich 

facebookových stránkách i nově připravovaných webovkách.

Čím vám však můžeme udělat radost už nyní? Třeba informací, že i v letošním roce se na 
Mokráku budou konat příměstské tábory! Konkrétně pak tři a vaše dítka se tedy opět mohou těšit 

na skvělé vedoucí, spoustu zábavy a pohybu :-)

Tak neváhejte a přijďte si s námi užít léto!

KOUPALIŠTĚ MOKRÁK 2021
TÝM MOKRÁKU
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Pro děti od 2 do 5 let.

rodiče s dětmi

Kontakt: 775 345 361

PŘÍMĚSTSKÝ LETNÍ TÁBOR

Kdy:               9. - 13.8.2021  (8:00-16:30)

Kde:               Koupaliště Mokrák; Mokrá 239, Mokrá-Horákov

Strava:          Dopolední svačina, oběd, odpolední svačina; celodenní pitný režim                                               

Cena:             2.500,- (2.200,- při registraci do 27.6.)

Přihlášky:     Emailem na jochecova.e@gmail.com a do kopie koupalistemokra@gmail.com 

                          (jméno, datum narození, kontakt na zodpovědného zástupce)

                        Obratem zašleme formulář závazné přihlášky.

                        Maximum přihlášek je stanoven na 12 .

Jak nejlépe strávit čas se svým dítkem? No přece na táboře rodičů s dětmi

v prostředí našeho krásného koupaliště v Mokré! Pod vedením zkušených 

pedagogů si užijí spoustu zábavy děti i dospělí, od různých soutěží až po 

výtvarné a kreativní činnosti. Cílem je prohloubit spolupráci a pouto mezi 

dítětem a rodičem formou hravých aktivit. K tomu přidejme několik nových 

přátelství, které zde jistě vzniknout mezi dětmi i dospěláky,

a co víc si můžeme přát? :)

Budeme se na vás těšit! AKROBACIE

PARKOUR

Pro děti od 6 do 14 let.

PŘÍMĚSTSKÝ LETNÍ TÁBOR

Kdy:               12. - 16.7.2021 (8:00-16:30) 

Kde:               Koupaliště Mokrák; Mokrá 239, Mokrá-Horákov

Strava:          Dopolední svačina, oběd, odpolední svačina; celodenní pitný režim                                               

Cena:             2.500,- (2.200,- při registraci do 13.6.)

Přihlášky:     Emailem na majklvlcek@seznam.cz a do kopie koupalistemokra@gmail.com

                          (jméno, datum narození, kontakt na zodpovědného zástupce)

                        Obratem zašleme formulář závazné přihlášky.

                        Maximum přihlášek je stanoven na 20 .

parkour/akrobacie

Je libo salto nebo obří skok?

To i mnoho dalšího tě naučí pro� sokolské duo s bohatými trenérskými 

zkušenostmi. Posunuj s námi hranice svých možností!

Užijeme si u toho spoustu zábavy, proložíme náročné lekce pohodou

v bazénu i odpočinkem u deskových her nebo lukostřelby.

Budeme se na tebe těšit na Mokráku!

PARKOUR

Kontakt: 731 262 392

Pro děti od 6 do 14 let.

sportovní

 Žádné týmové sporty, žádný tělocvik, copak je to za život?

Kudy z covidové nudy? Tudy!

Pokud bez sportu nemůžete být stejně jako my, pojďte se k nám přidat

a užijeme si spoustu zábavy na příměstském táboře se zaměřením na sport 

všeho druhu - míčové sporty, gymnastika, atletika, plavání... vlastně vše, na co 

si jen vzpomeneš :) A to vše v prostředí našeho krásného koupaliště.

Těšíme se na tebe!

Kontakt: 731 262 392

PŘÍMĚSTSKÝ LETNÍ TÁBOR

Kdy:               26. - 30.7.2021 (8:00-16:30)

Kde:               Koupaliště Mokrák; Mokrá 239, Mokrá-Horákov

Strava:          Dopolední svačina, oběd, odpolední svačina; celodenní pitný režim                                               

Cena:             2.500,- (2.200,- při registraci do 20.6.)

Přihlášky:     Emailem na majklvlcek@seznam.cz a do kopie koupalistemokra@gmail.com

                          (jméno, datum narození, kontakt na zodpovědného zástupce)

                        Obratem zašleme formulář závazné přihlášky.

                        Maximum přihlášek je stanoven na 20 .
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1. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov SCHVALUJE:
1.1 Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov schvaluje program 17. zasedání 
Zastupitelstva obce Mokrá-Horákov v předloženém znění.
1.2 Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov schvaluje návrhovou komisi ve složení 
Mgr. Martin Vojtěch, Radima Koláře.
1.3 Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov schvaluje ověřovatele zápisu Lukáše
Lazarčíka a Ing. Kateřinu Rubínovou.
1.4 Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2021, 
kterým se rozpočet navyšuje o částku 4.901.800,- Kč. Příjmy se navyšují  
o 4.901.800,-Kč. Výdaje se navyšují o 4.901.800,-Kč. Upravený rozpočet po 
změnách: 56.155.800,-Kč.
1.5 Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov schvaluje uzavření Smlouvy č. FP 1/2021 
o územním rozvoji obce Mokrá-Horákov o finančním příspěvku na náklady obce 
spojené s budováním ostatní veřejné infrastruktury dotčené záměrem investora s 
obchodní společností ZIPP REAL, a.s., se sídlem Kaštanová 34, 620 00 Brno, IČ: 
26240912 v předloženém znění a pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy.
1.6 Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov schvaluje uzavření Smlouvy o poskytnutí 
finančního daru s obchodní společností Českomoravský cement, a.s., se sídlem 
Mokrá 359, 664 04 Mokrá-Horákov, IČ: 26209578 v předloženém znění a pověřuje 
starostku obce k podpisu smlouvy.
1.7 Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov schvaluje předání 11 bytů domu č. 361 
současným obyvatelům, kteří se dnes 10. února 2021 stávají majiteli těchto bytů.
1.8 Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov v rámci přípravy mimosoudního řešení 
záležitosti bytového domu Mokrá 361 formou narovnání vztahů s uživateli bytových 
jednotek č. 1 až 10 a 12 v bytovém domě na adrese Mokrá 361 a po vyhodnocení 
variant narovnání schvaluje popsanou variantu narovnání a ukládá radě obce jednat 
s uživateli bytových jednotek č. 1 až 10 a 12 v bytovém domě na adrese Mokrá 361 
a případně s jejich právními předchůdci, s nimiž obec v minulosti uzavřela smlouvu 
o budoucí smlouvě o koupi najaté věci a smlouvu o koupi najaté věci, o narovnání 
vzájemných právních vztahů a podmínkách převodu jednotek tak, že:
1. narovnání podmínek převodu (prodejní ceny) jednotlivé jednotky bude 
provedeno na základě ceny obvyklé v roce 2001 se zohledněním všech plateb 

daného uživatele na úhradu původně sjednané kupní ceny a 
2. narovnání užívání bytů po dobu 20 let bude provedeno tak, že nájemné za 
užívání jednotky se stanoví ve výši skutečně zaplacených příspěvků uživatele této 
jednotky do tzv. fondu oprav, tedy ve snížené výši oproti obvyklému nájemnému za 
nájem obecního bytu, s ohledem na způsob určení výše nájemného nedochází k 
převodu zůstatku finančních prostředků obce evidovaných v tzv. fondu oprav na 
budoucí společenství vlastníků jednotek; v důsledku tedy obec v rámci narovnání 
převede uživateli jednotku za cenu obvyklou v roce 2001 (viz znalecký posudek 
STATIKUM s.r.o. č. 5420-600-2020), tzn. uživatel doplatí obci rozdíl mezi obvyklou 
cenou z roku 2001 a dosud zaplacených plateb na úhradu původně sjednané kupní 
ceny a za užívání jednotky nebude doplácet ničeho; narovnání podmínek převodu a 
narovnání užíván je na sebe navzájem navázáno a vztah s uživatelem je narovnáván 
jako celek v kontextu všech okolností; pro zvýšení právní jistoty požaduje obec 
sjednání předkupního práva jako věcného práva na dobu určitou v délce 3 let a za 
převodní cenu při uplatnění předkupního práva obcí ve výši odpovídající kupní ceně 
při nabytí jednotky uživatelem od obce a zákaz zcizení jako věcné právo po dobu 
určitou v délce 3 let; 
v rámci platebních podmínek lze v odůvodněných případech sjednat splátkový 
kalendář se zajištěním formou zástavního práva obce k jednotce na zaplacení 
doplatku kupní ceny,
v ostatních případech bude účinnost převodu vlastnického práva podmíněna 
zaplacením kupní ceny.  

2. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov BERE NA VĚDOMÍ:

2.1 Zastupitelstvo obce bere na vědomí rozpočtové opatření č. 7/2020.

Předseda návrhové komise:  Radim Kolář v.r.
Starostka:   Ing. Barbora Švehlová v.r.
Místostarosta:   Michal Janků v.r.

1.Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov SCHVALUJE:
1.1 program 18. zasedání Zastupitelstva obce Mokrá-Horákov v předloženém znění.
1.2. návrhovou komisi ve složení Mgr. Eva Jochecová, Radim Kolář.
1.3. ověřovatele zápisu ve složení Ing. Vojtěch Rejnuš, Mgr. Martin Vojtěch
1.4. přistoupení obce Mokrá-Horákov k Paktu starostů a primátorů týkající se 
otázek klimatu a energetiky a současně pověřuje starostku obce podpisem formuláře 
o přistoupení včetně další administrace vyplývající z tohoto paktu.
1.5. na základě žádosti o podporu projektu Nový domov ze dne 8. 4. 2021, uzavření 
Darovací smlouvy o poskytnutí finančního daru ve výši 157.262,-Kč se spolkem Tady 
to mám rád, z.s., se sídlem Mokrá 313, 664 04 Mokrá-Horákov, IČ: 27032582 v 
předloženém znění a pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy.
1.6. Pravidla pro prodej obecních pozemků a pravidla pro vyjádření Obce Mokrá-
Horákov k výstavbě v lokalitě Líchy dle předložené přílohy.
1.7. Darovací smlouvu na pozemek  p. č. 966/49 v k. ú. Mokrá u Brna o výměře 
1167 m² uzavřenou mezi darujícím Milanem Haberlem a obdarovanou Obcí Mokrá-
Horákov.
1.8. v souladu s Pravidly pro zadávání a výběr dodavatelů veřejných zakázek 
financovaných obcí Mokrá-Horákov, v souladu s doporučením hodnotící komise 
a rady obce, v rámci veřejné zakázky malého rozsahu na dodavatele díla „Oprava 
komunikace k požární zbrojnici v obci Mokrá-Horákov“:
a) bere na vědomí pořadí ekonomicky nejvýhodnějších nabídek dle Protokolu o 
otevírání nabídek, posouzení a hodnocení nabídek ze dne 10. 3. 2021 a v souladu s 
usnesením č. 2.1 přijatém na 72. schůzi rady obce dne 22. 3. 2021 takto: 1. místo 
Vyskočil RP s.r.o., se sídlem Koláčkovo náměstí 727, 684 01 Slavkov u Brna IČ: 
25336878, 2. místo Ševčík Group, Jilemnického 1242/10, 614 00 Brno-Husovice, 
IČ: 29182514, 3. místo Swietelsky stavební s.r.o., Pražská tř. 495/58, 370 04 České 
Budějovice, IČ: 48035599, další pořadí dle přílohy,
b) schvaluje uzavření smlouvy o dílo mezi obcí Mokrá-Horákov, Mokrá 207, 664 
04 Brno-venkov, IČO: 00282111 a obchodní společností Vyskočil RP s.r.o., se sídlem 
Koláčkovo náměstí 727, 684 01 Slavkov u Brna IČ: 25336878, na veřejnou zakázku 

„Oprava komunikace k požární zbrojnici v obci Mokrá-Horákov“ a pověřuje 
starostku obce k podpisu smlouvy,
pověřuje radu obce k uzavírání případných dodatků ke smlouvě o dílo mezi obcí 
Mokrá-Horákov, Mokrá 207, 664 04 Brno-venkov, IČO: 00282111 a obchodní 
společností Vyskočil RP s.r.o., se sídlem Koláčkovo náměstí 727, 684 01 Slavkov u 
Brna IČ: 25336878, na veřejnou zakázku „Oprava komunikace k požární zbrojnici 
v obci Mokrá-Horákov“
1.9. Investiční záměr Rekonstrukce školního bazénu (školní budovy) Základní 
školy Mokrá-Horákov a současně schvaluje i podání žádosti o poskytnutí dotace 
zaměřené na podporu rozvoje a obnovy materiálně technické základny regionálního 
školství na realizaci a financování tohoto záměru.

1.10. vyřazení hmotného investičního majetku inventární číslo ZP 280 Dřevěný altán 
u DPS Horákov 117 v pořizovací ceně 57.000,-Kč z používání a účetní evidence 
(účet a typ majetku 021-Stavby) z důvodu značného opotřebení a možnosti vzniku 
nebezpečí úrazu.
1.11. uzavření Smlouvy kupní uzavřené dle § 2079 a násl. zák. č. 89/2012 Sb., 
občanský zákoník s obchodní společností ZIPP REAL, a.s., se sídlem Kaštanová 
489/34, Brněnské Ivanovice, 620 00 Brno, IČ: 26240912, DIČ: CZ26240912, 
zapsaná v obchodním rejstříku vedeném Krajským soudem v Brně, oddíl B, vložka 
3544, zastoupena Ing. Josefem Tesařem, předsedou představenstva, a Ing. Josefem 
Klabačkou, místopředsedou představenstva v předloženém znění a pověřuje 
starostku obce k podpisu smlouvy.
1.12. zveřejnění záměru převodu nemovitostí – bytových jednotek č. 361/1 – č. 
361/10 a č. 361/12 v BD Mokrá č.p. 361 dle předloženého návrhu zpracovaného 
Mgr. Martinou Staňkovou, advokátkou, v upraveném a doplněném znění.

Starostka:   Ing. Barbora Švehlová v.r.
Místostarosta:   Michal Janků v.r..

USNESENÍ Z 17. VEŘEJNÉHO JEDNÁNÍ ZO MOKRÁ-HORÁKOV

USNESENÍ Z 18. VEŘEJNÉHO JEDNÁNÍ ZO MOKRÁ-HORÁKOV

ZE DNE 10. 2. 2021 KONANÉHO V SÁLE MEDIATÉKY MOKRÁ, MOKRÁ 350

ZE DNE 8. 4. 2021 KONANÉHO V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI OÚ MOKRÁ-HORÁKOV, MOKRÁ 207
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Veřejné zakázky:
VZMR – Základní škola Mokrá-Horákov – venkovní okenní žaluzie – výběr 
nejvýhodnější nabídky.
Administrace výběrového řízení na dodavatele (v rámci veřejné zakázky malého 
rozsahu) venkovních okenních žaluzií na novou přístavbu k budově ZŠ Mokrá-Horákov. 
Jedná se o první etapu zastínění výukových prostor, na kterou bude v následujících 
týdnech navazovat druhá etapa zastínění (na stávající budově školy). 
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje v rámci veřejné zakázky malého rozsahu na 
akci „Základní škola Mokrá-Horákov – venkovní okenní žaluzie“ jako nejvýhodnější 
nabídku od obchodní společnosti K-OKNA GROUP s.r.o., Vodova 113, 612 00 Brno, IČ: 
293 11 802 a pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy o dílo.

ZŠ Mokrá-Horákov – žádost o souhlas rady obce s realizací investičního záměru.
Žádost ředitele základní školy o souhlas zřizovatele této příspěvkové organizace o 
souhlas s realizací investičního záměru na vybavení nových dílen. 
Rada obce Mokrá-Horákov souhlasí s realizací veřejné zakázky malého rozsahu na 
vybavení školních dílen a deleguje Michala Janků, místostarostu obce do hodnotící 
komise pro výběr dodavatele vybavení.

VZMR – Chodníky u BD Mokrá BD 318 - 321 – rozhodnutí o nejvýhodnější nabídce.
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje v rámci veřejné zakázky malého rozsahu na 
akci „Chodníky k BD Mokrá 318 - 321“ jako nejvýhodnější nabídku od obchodní 
společnosti TOPSTAV, s.r.o., U Svitavy 1077/2, 618 00 Brno, IČ: 46977660 a pověřuje 
starostku obce k podpisu smlouvy o dílo.

VZMR Oprava komunikace k požární zbrojnici v obci Mokrá-Horákov – výběru 
nejvýhodnější nabídky.
Výběrové řízení administrovalo oddělení sdílených služeb při DS Ždánický les a 
Politaví. Za zmínku stojí především úspora nabídkové ceny vůči ceně rozpočtové.  

Rada obce Mokrá-Horákov, souladu s Pravidly pro zadávání a výběr dodavatelů 
veřejných
zakázek financovaných obcí Mokrá-Horákov, v souladu s doporučením hodnotící 
komise, v rámci veřejné zakázky malého rozsahu na dodavatele díla „Oprava 
komunikace k požární zbrojnici v obci Mokrá-Horákov“schvaluje jako nejvýhodnější 
nabídku od obchodní společnosti Vyskočil RP s.r.o., se sídlem Koláčkovo náměstí 
727, 684 01 Slavkov u Brna IČ: 25336878 s celkovou cenou díla ve výši 2.228.888,-
Kč bez DPH, a doporučuje zastupitelstvu obce schválit uzavření smlouvy o dílo mezi 
obcí Mokrá-Horákov, Mokrá 207, 664 04 Brno-venkov, IČO: 00282111 a obchodní 
společností Vyskočil RP s.r.o., se sídlem Koláčkovo náměstí 727, 684 01 Slavkov u 
Brna IČ: 25336878, na veřejnou zakázku „Oprava komunikace k požární zbrojnici v 
obci Mokrá-Horákov“,
Oprava školního bazénu ZŠ Mokrá-Horákov – návrh na podání žádosti o poskytnutí 
dotace z MF ČR.
Dotační výzva a MFČR, obdobném programu jako v roce 2020, ze kterého byla 
financována Přístavba dílen k ZŠ Mokrá-Horákov. Tento bod bude předložen na 
program pracovního jednání členů ZO, pokud bude shoda pro realizaci tohoto 
dlouhodobého záměru, tak bude následně, ve velmi krátkém časovém termínu, 
potřeba zajistit celou řadu podkladů pro podání žádosti. V případě přiznání dotace 
by musela realizace díla (minimálně ve výši přiznané dotace) proběhnout do konce 
letošního kalendářního roku. 
Rada obce Mokrá-Horákov doporučuje zastupitelstvu obce schválit investiční záměr 
Oprava školního bazénu Základní školy Mokrá-Horákov a současně schvaluje i podání 
žádosti o poskytnutí dotace na realizaci a financování tohoto záměru.
VZMR – Zateplení přístavby ZŠ a Příkopové rameno.
Záměrem vypsání VZMR na Zateplení přístavby ZŠ Mokrá-Horákov a Pořízení 
příkopového ramena a s cenovou nabídkou na zadání veřejné zakázky malého rozsahu.
Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí přípravu administrace veřejných zakázek 
malého rozsahu „Zateplení přístavby ZŠ“ a „Pořízení příkopového ramena“ a pověřuje 
místostarostu obce k zajištění podkladů k zahájení administrace obou veřejných 
zakázek. 
Převod obecního majetku - bytový dům Mokrá 361 :
RO se touto problematikou zabývala na každém zasedání a přijala po konzultaci 
s právníkem obce několik usnesení k záměru převodu bytů v BD Mokrá 361 – 
doporučení pro rozhodnutí zastupitelstvu obce.
Rada obce Mokrá-Horákov pověřuje Mgr. Martinu Staňkovou k zaslání návrhu smlouvy 
o nájmu zástupkyni uživatelů bytů BD Mokrá 361, popř. přímo právnímu zástupci 
uživatelů bytů v BD Mokrá 361, pokud se prokáže udělenou plnou mocí.
Návrh smlouvy v původním znění byl společně s Právním posouzením smluvních 
podkladů pro zamýšlený převod a užívání bytů od právníka obce a Znaleckým posudkem 
č. 5420-600-2020 O ceně obvyklé nemovitých věcí zpracovaný obchodní společností 
STATIKUM Brno předán zástupkyni uživatelů bytů v BD Mokrá 361 osobně dne 28. 12. 
2020 Výzva k převzetí stejných podkladů byla doručena (písemně nebo e-mailem) i 
všem dalším uživatelům bytů, prostudování návrhu smlouvy nám po vánočních svátcích 
dne 29. 12. 2020 doručili připomínky a požadavky k úpravě návrhu smlouvy, které 
jsme obratem téhož dne e-mailem předali Mgr. Martině Staňkové. 
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje uzavření nájemních smluv k bytovým jednotkám 
v BD Mokrá 361.

Záměr převodu bytů v BD Mokrá 361 – návrh důvodové zprávy, doporučení pro 
rozhodnutí zastupitelstvu obce.
Rada obce Mokrá-Horákov v rámci přípravy mimosoudního řešení záležitosti bytového 
domu Mokrá 361 formou narovnání vztahů s uživateli bytových jednotek č. 1 až 10 a 12 
v bytovém domě na adrese Mokrá 361 a po vyhodnocení variant narovnání doporučuje 
zastupitelstvu obce níže popsanou variantu narovnání a navrhuje, aby zastupitelstvo 
obce uložilo radě obce jednat s uživateli bytových jednotek č. 1 až 10 a 12 v bytovém 
domě na adrese Mokrá 361 a případně s jejich právními předchůdci, s nimiž obec v 
minulosti uzavřela smlouvu o budoucí smlouvě o koupi najaté věci a smlouvu o koupi 
najaté věci, o narovnání vzájemných právních vztahů a podmínkách převodu jednotek 
tak, že:
1. narovnání podmínek převodu (prodejní ceny) jednotlivé jednotky bude 
provedeno na základě ceny obvyklé v roce 2001 se zohledněním všech plateb daného 
uživatele na úhradu původně sjednané kupní ceny a 
2. narovnání užívání bytů po dobu 20 let bude provedeno tak, že nájemné za užívání 
jednotky se stanoví ve výši skutečně zaplacených příspěvků uživatele této jednotky do 
tzv. fondu oprav, tedy ve snížené výši oproti obvyklému nájemnému za nájem obecního 
bytu, s ohledem na způsob určení výše nájemného nedochází k převodu zůstatku 
finančních prostředků obce evidovaných v tzv. fondu oprav na budoucí společenství 
vlastníků jednotek; v důsledku tedy obec v rámci narovnání převede uživateli jednotku 
za cenu obvyklou v roce 2001 (viz znalecký posudek STATIKUM s.r.o. č. 5420-600-
2020), tzn. uživatel doplatí obci rozdíl mezi obvyklou cenou z roku 2001 a dosud 
zaplacených plateb na úhradu původně sjednané kupní ceny a za užívání jednotky 
nebude doplácet ničeho; narovnání podmínek převodu a narovnání užíván je na sebe 
navzájem navázáno a vztah s uživatelem je narovnáván jako celek v kontextu všech 
okolností; 
pro zvýšení právní jistoty požaduje obec sjednání předkupního práva jako věcného 
práva na dobu určitou v délce 3 let a za převodní cenu při uplatnění předkupního 
práva obcí ve výši odpovídající kupní ceně při nabytí jednotky uživatelem od obce  
a zákaz zcizení jako věcné právo po dobu určitou v délce 3 let; 
v rámci platebních podmínek lze v odůvodněných případech sjednat splátkový 
kalendář se zajištěním formou zástavního práva obce k jednotce na zaplacení doplatku 
kupní ceny,
v ostatních případech bude účinnost převodu vlastnického práva podmíněna 
zaplacením kupní ceny.  
Odůvodnění:
Narovnání je vhodným mimosoudním řešením v případě existence sporných  
a pochybných práv a povinností ze smluv, které jsou dle právních stanovisek považovány 
za neplatné. 
Narovnání je odůvodněno následujícími důvody:
a) jednání v souladu s dobrými mravy ve vztahu k časovým okolnostem, 
b) ochrana dobré víry nabyvatele v původní závazky a důvodné očekávání nabyvatele 
(tzv. legitimní očekávání),
c) neplatnost smluv byla způsobena pochybeními na straně obce Mokrá-Horákov, 
jakkoli uživatelé si mohli být tohoto pochybení vědomi,
d) mimosoudní vypořádání vzájemných vztahů, eliminace budoucích soudních 
sporů a eliminace rizika náhrady škody,
e) předcházení vzniku újmy některému z účastníků. 
S ohledem na uvedené důvody pro narovnání mezi účastníky se obec Mokrá-Horákov 
snaží vycházet z původně sjednaných podmínek při současném respektování účinné 
právní úpravy pro nakládání s majetkem obce dle zákona o obcích a zájmu všech 
občanů obce. V rámci narovnání je předpokládán převod jednotek uživatelům za 
cenu výrazně nižší, než je aktuální cena obvyklá v místě a čase (viz znalecký posudek 
STATIKUM s.r.o. č. 5420-600-2020). 
Důvody pro sjednání nižší ceny než ceny obvyklé v případě převodu majetku obce 
Mokrá-Horákov spočívají v:
a) okolnostech a cílech výstavby bytového domu,
b) doba, jež uplynula od výstavby, 
c) ochrana dobré víry nabyvatele v původní závazky a důvodné očekávání nabyvatele 
(tzv. legitimní očekávání),
d) motivace nabyvatele, respektive předchůdce nabyvatele při poskytnutí finančního 
příspěvku na výstavbu domu v době výstavby za podmínky budoucího nabytí bytu,
e) reflexe obecných zásad spravedlivosti a dobových poměrů, postup v souladu s 
dobrými mravy,
f) péče nabyvatele, případně jeho předchůdce jako nájemce o jednotku,
g) současný stav bytového domu vyžadující další náklady na údržbu a opravy.

Konkrétní důvody pro zohlednění jednotlivých kritérií pro narovnání kupní ceny za 
jednotku a narovnání užívání jednotky jsou uvedeny v připojené tabulce a odráží se v 
navrhovaných podmínkách mandátu pro jednání s uživateli. 
Informace o probíhajících jednáních mezi právními zástupci obce a uživatelů bytů v BD 
Mokrá 361 a přípravě návrhu dohody o narovnání dle usnesení ZO ze dne 10. 2. 2020. 
Členové rady obce se seznámili s Dodatkem č. 1 ke znaleckému posudku č. 5420-600-
2020 od STATIKUM s.r.o. Brno, kterým jsou stanoveny obvyklé ceny bytových jednotek 
v cenové úrovni a stavu platnému k 22. 10. 2001 při zohlednění vad specifikovaných 
v Posouzení vlhkosti domu s malometrážními byty v Mokré-Horákově z února roku 
2002.

DŮLEŽITÉ BODY Z JEDNÁNÍ RADY OBCE MOKRÁ-HORÁKOV 
Z DESETI JEDNÁNÍ OD 20. 1 DO 8. 4.  2021 ČLEN RADY OBCE MOKRÁ-HORÁKOV   OLDŘICH DRÁPAL
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INFORM ACE
Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí informace k současnému stavu jednání 
mezi obcí a uživateli bytových jednotek v BD Mokrá 361 k záměru převodu bytů do 
jejich vlastnictví.
Rada obce Mokrá-Horákov pověřuje starostku obce k zadání vypracování návrhu 
dohody o narovnání mezi obcí Mokrá-Horákov a uživateli bytových jednotek v 
BD Mokrá-Horákov Mgr. Martinou Staňkovou, advokátkou z advokátní kanceláře 
Muzikář&Partners.

Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje návrh odpovědí na e-mail s otázkami k návrhu 
dohody o narovnání od Mgr. Martiny Staňkové ze dne 18. 3. 2021 a doporučuje 
zapracovat jednotlivá usnesení, v souladu s usnesením 17. zasedání zastupitelstva obce 
ze dne 10. 2. 2021, do návrhu dohody narovnání dle přílohy.

Rada obce Mokrá-Horákov doporučuje zastupitelstvu obce schválit zveřejnění záměru 
pronájmu převodu nemovitostí – bytových jednotek č. 361/1 – č. 361/10 a č. 361/12  
 
v BD Mokrá č.p. 361 dle předloženého návrhu zpracovaného Mgr. Martinou Staňkovou, 
advokátkou, v upraveném a doplněném znění.

Rozvoj obce:
ZIPP REAL - Smlouva o územním rozvoji obce Mokrá-Horákov o finančním příspěvku 
na náklady obce spojené s budováním ostatní veřejné infrastruktury dotčené záměrem 
investora.
Paní starostka informovala o návrhu výše uvedené smlouvy s obchodní společností 
ZIPP REAL, stavebníkem RD a BD za sídlištěm Mokrá směrem k provozovně TASY. Tato 
smlouva bude projednávána na 17. zasedání ZO, jelikož finanční obsah spadá do jeho 
kompetence. Jedná se o výstavbu „Terasový bytový dům Mokrá-Horákov“ s 28 bytovými 
jednotkami, finanční příspěvek činí dle „Zásad“ 80.000,- Kč za jednu bytovou jednotku 
nad 75 m2 a 50.000,- Kč za jednu bytovou jednotku do 75 m2, v případě tohoto 
investičního záměru se jedná o 1.820.000,- Kč.
Rada obce Mokrá-Horákov doporučuje zastupitelstvu obce schválit uzavření Smlouvy 
č. FP 1/2021 o územním rozvoji obce Mokrá-Horákov o finančním příspěvku na 
náklady obce spojené s budováním ostatní veřejné infrastruktury dotčené záměrem 
investora s obchodní společností ZIPP REAL, a.s., se sídlem Kaštanová 34, 620 00 
Brno, IČ: 26240912 v předloženém znění.

ZIPP REAL – návrh kupní smlouvy.
Smlouva kupní s obchodní společností ZIPP REAL, a.s., jejímž předmětem je koupě 
v dané smlouvě specifikovaných předmětů prodeje za kupní cenu 1,-Kč (slovy: jedna 
koruna česká). Starostka konstatuje, že usnesením zastupitelstva obce Mokrá-Horákov 
ze dne 18. 9. 2019 byla schválena smlouva o budoucí smlouvě darovací, jejímž 
předmětem byl závazek společnost ZIPP REAL, a.s. a obce Mokrá – Horákov uzavřít 
Smlouvu darovací, na základě které bude bezúplatně převedeno vlastnické právo k 
předmětům darování (tyto jsou nyní předměty prodeje) na obec Mokrá – Horákov. 
Obec Mokrá-Horákov a obchodní společnost ZIPP REAL, a.s., Brno se po uzavření 
Smlouvy o smlouvě budoucí darovací dohodli na úplatném převodu práva vlastnického 
k předmětům darováním tak, jak byly specifikovány ve Smlouvě o smlouvě budoucí 
darovací, na obec Mokrá-Horákov za kupní cenu 1,-Kč (slovy: jedna koruna česká). 
Uzavření této kupní smlouvy však podléhá schválení zastupitelstva obce.   
Rada obce Mokrá-Horákov doporučuje zastupitelstvu obce schválit Kupní smlouvu 
s obchodní společností ZIPP REAL, a.s., se sídlem Kaštanová 489/34, Brněnské 
Ivanovice, 620 00 Brno, IČ: 26240912, DIČ: CZ26240912, zapsaná v obchodním 
rejstříku vedeném Krajským soudem v Brně, oddíl B, vložka 3544 v předloženém znění 
a pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy.

Veřejná zakázka malého rozsahu – WiFi4EU Podpora připojení k internetu v místních 
komunitách v obci Mokrá-Horákov – základní informace.
Příprava návrhu na vypsání souboru veřejné zakázky malého rozsahu na dodavatele 
systému veřejného WiFi, který by umožnil bezplatné využití připojení k internetu 
širokou veřejností na veřejně přístupných místech. Jedná se o projekt financovaný 
prostřednictvím přislíbené dotace z programu EU – Výkonná agentura pro inovace 
a sítě, Oddělení C – Nástroj pro propojení Evropy, dle podepsané Dohody o grantu 
v rámci nástroje pro propojení Evropy – WiFi4EU, podpora ve výši 15.000 EUR. 
Starostka obce seznámila členy rady obce současně i s návrhem míst – lokalit na 
území obce Mokrá-Horákov, jedná se o celkem 11 míst, z toho 3 vnitřní prostory a 8 
venkovních prostor. V současné době běží období 18 měsíců ode dne podpisu grantové 
smlouvy na přípravu a realizaci záměru (potvrzení o podpisu smlouvy jsme obdrželi 
30. 7. 2020). Dotační podmínky jsou poměrně přísné a složité, předmět zakázky je 
vzhledem k náročnosti na znalosti v oboru IT poměrně složitý, proto probíhají jednání 
s provozovateli datových sítí v obci tak, abychom všechny požadavky při realizaci i 
provozu projektu splnili a „voucher“ byl obci proplacen v plné výši. Finální návrh 
zadávací dokumentace pro vypsání a administraci veřejné zakázky, a to v souladu se 
stávajícími pravidly pro zadávání VZMR financovaných prostřednictvím rozpočtu obce, 
předpokládáme v závěru tohoto kalendářního měsíce.
Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí aktuální informace k přípravám veřejné 
zakázky malého rozsahu – WiFi4EU Podpora připojení k internetu v místních 
komunitách v obci Mokrá-Horákov. 

ITP KALA – výzva k převzetí infrastruktury 
V pondělí 8. 2. 2020 proběhla schůzka na místě stavby soukromého investora ITP 
KALA v lokalitě Kopaniny za účasti advokátní kanceláře Mgr. Záhumenské a Mgr. 
Záhumenského a Ing. Kateřiny Rubínové, předsedkyně SaDK. Advokátní kancelář nás 
ve věci procesu přebírání komunikace a další infrastruktury dle plánovací smlouvy 

zastupuje. Advokáti chystají odpověď na výzvu od ITP KALA, též zastoupenou advokátní 
kanceláří, JUDr. Markétou Němcovou. Je důležité budoucí majetek (v desítkách 
milionů korun) převzít v co nejlepší kvalitě a při dodržení podmínek stanovených před 
výstavbou ze strany obce).  
Paní starostka seznámila přítomné se současným stavem jednání a korespondence 
s právní zástupkyní stavebníka v lokalitě Kopaniny. V tomto týdnu byla provedena 
kontrola na komunikaci, kterou bude obec přebírat a paní předsedkyně stavební 
a dopravní komise vypracovala zprávu k aktuálnímu stavu, včetně vjezdů a dešťové 
kanalizace. Vše je konzultováno, jak s právní kanceláří Záhumenští, tak se stavebním 
úřadem
Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí aktuální stav procesu přebírání komunikace 
a infrastruktury v lokalitě Kopaniny.

Obecní koupaliště (plán připravenosti na sezónu 2021).
Vyhodnocení provozu koupaliště v roce 2020, dále plánu připravenosti koupaliště na 
letní sezónu 2021, podrobný soupis prací, časový harmonogram a finanční plán oprav 
a údržby je přílohou k této zprávě.
Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí zprávu o provozu obecního koupaliště  
v roce 2020 a plán realizace a financování oprav před letní sezónou 2021.

MAS Slavkovské bojiště - Akční plán pro udržitelnou energii a klima. 
Rada obce Mokrá-Horákov doporučuje zastupitelstvu obce schválit přistoupení obce  
k Paktu starostů a primátorů týkající se otázek klimatu a energetiky a současně pověřit 
starostku obce podpisem formuláře o přistoupení.

Rozpočty, dotace, dary:
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje uzavření Smlouvy o poskytnutí finančního daru 
s obchodní společností Českomoravský cement, a.s., se sídlem Mokrá 359, 664 04 
Mokrá-Horákov, IČ: 26209578 v předloženém znění a pověřuje starostku obce  
k podpisu smlouvy.
Život v obci: 
Klub seniorů Mokrá – žádost o obnovu vybavení klubu seniorů.
Žádost Klubu seniorů Mokrá o obnovu stolů v klubovně, úpravu a prodloužení dlažby 
ke krbu a pořízení nových lavic a stolů k venkovnímu posezení.
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje žádost Klubu seniorů Mokrá o obnovu vybavení 
dle předložené žádosti.

Komise RO a výbory ZO:
Stavební a dopravní komise – zápis z jednání.
Paní starostka seznámila členy RO s průběhem a zápisem ze schůze stavební a dopravní 
komise ze dne 12. 1., 4.2., 4.3.2021 a z toho plynoucí usnesení (ve spolupráci  
s komisí).

Ekologická komise – pověření vedením komise.
Návrh na pověření Ing. Hany Ženožičkové vedením ekologické komise, (po rezignaci 
Mgr. Ivy Zahrádkové). V současné době, blížící se období „předjaří“, je třeba, aby 
komise opět plnohodnotně fungovala a mimo jiné i připravovala iniciativní návrhy pro 
radu obce v oblasti ochrany životního prostředí a péče o veřejnou zeleň. 
Návrh jmenovat novou členku EK Ing. Kamilu Musilovou, která se v minulosti jednání 
aktivně účastnila, avšak s hlasem poradním.
Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí zápis ze schůze ekologické komise ze 
dne 9. 2. 2021. Rada obce Mokrá-Horákov jmenuje Ing. Kamilu Musilovou členem 
ekologické komise.

Vydání osvědčení o vzniku mandátu člena Zastupitelstva obce Mokrá-Horákov.
Rada obce Mokrá-Horákov bere na vědomí zánik mandátu pana Ludislava Harašty na 
funkci členky Zastupitelstva obce Mokrá-Horákov dle §55, odst. 2, písm. c (úmrtí). 
Mandát zanikl dne 6. 3. 2021 ve 24.00 hodin.
Rada obce Mokrá-Horákov schvaluje vydání Osvědčení o zvolení členkou Zastupitelstva 
obce Mokrá-Horákov paní Martině Klinkovské, DiS. Mandát vznikl dne 7. 3. 2021 v 
0.01 hodin. 

Zde publikovaná usnesení z jednání Rady obce jsou upravena z důvodu 
dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle 
zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů, ve znění pozdějších 
předpisů a z důvodu délky obsahu i srozumitelnosti pro publikování.

Nahlížet do usnesení rady a pořizovat si z nich výpisy mají právo fyzické osoby 
od 18 let věku, které jsou státními občany České republiky a na území města 
jsou hlášeny k trvalému pobytu nebo vlastní na území města nemovitost (§ 16 
zákona o obcích). Toto oprávnění mají i fyzické osoby, které dosáhly věku 18 
let, jsou cizími státními občany a jsou zde hlášeny k trvalému pobytu, stanoví-li 
tak mezinárodní smlouva, kterou je ČR vázána a která byla vyhlášena (§ 17 zák.  
o obcích).

Jiné fyzické osoby a osoby právnické mají možnost získat informace o jednání 
zastupitelstva města na základě zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu  
k informacím, ve znění pozdějších předpisů.
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ZVYŠUJE COVID CENY NEMOVITOSTÍ?
Víte, co nám tato divná doba přináší 
pozitivního?  
Umožňuje nám více přemýšlet, povídat  
si a setkávat se v omezené míře. 
Při jednom takovém setkání s mojí 
kamarádkou, Monikou Sedlákovou, 
vznikl tento rozhovor. 

Co COVID a nemovitosti?
Musím se přiznat, že po počátečních rozpacích 
na jaře 2020 nastalo velké překvapení na trhu  
s nemovitostmi. V celé republice se zvýšila 
poptávka po nemovitostech, která zvedla ceny.

To je tedy dobrá zpráva?
Jak se to vezme. Samozřejmě pro prodávající 
je to skvělá zpráva. Ale pro kupující to bylo 
velké rozčarování. Vzpomínám si, když jsem na 
jaře roku 2020 začala s prodejem novostaveb 
rodinných domů ve Slavkově, zájemci mi psali 
na facebook, že si počkají až ceny spadnou dolů. 
Opak se ukázal pravdou. Nejenom, že cena těchto 
domů neklesla, naopak vzrostla během jednoho 
roku o milion korun.  Je pravda, že takový vývoj 
cen nikdo z nás skutečně neočekával.

Proč si myslíš, že k tomu došlo? 
Já vidím pět konkrétních důvodů, které tuto situaci 
vyvolaly. 
Hlavní důvodem je obecně dlouhodobější 
nedostatek nemovitostí, což v lokalitě Brno a Brno-
venkov platí dvojnásob. Nemovitostí k prodeji 
je momentálně v nabídce zoufale málo. Naopak 
poptávka po nemovitostech několikanásobně 
převyšuje nabídku na trhu. 

Dalším důvodem jsou stále nízké úrokové sazby 
hypoték, které v poslední době ještě klesaly.  
V současnosti se úrokové sazby pohybují kolem  
2 %, což podporuje zájem o vlastní bydlení. 
V době pandemie, a tím vyvolané nejistoty, 
se koupě nemovitostí stala jednou z jistot,  
jak bezpečně uložit peníze. 
Od března 2020 kupující nemusí platit 4 % daň 
z kupní ceny nemovitosti. Díky tomuto impulzu 
mohou kupující ušetřit i stovky tisíc korun.
Ze strany ČNB došlo k rozvolnění pravidel pro 
poskytování hypoték, což pravděpodobně nemusí 
trvat dlouho.
Prožilas něco zajímavého při prodeji 

nemovitosti?
Před pár týdny jsem zažila něco hodně 
neobvyklého, když jsem doprovázela své klienty na 
prohlídce domu, který si chtěli koupit. Jednalo se 
o drahou nemovitost v hodnotě téměř 10 milionů. 

Při prohlídce jsme ale zažili šok. Dům byl plný 
exotických zvířat. Makléř nám sdělil, že pokoje 
jsou zamčené a nahlédnout do nich mohou 
jen odvážlivci. Když jsem do pokoje nakoukla, 
nestačila jsem se divit.  PUMA, obyvatelka pokoje, 
v mžiku přistála velkým skokem u dveří. Nechtěla 
se totiž se mnou dělit o večeři!
Čím bys pro mne mohla být užitečná?
Jak víš Petro, v okolí Mokré, Horákova i Hostěnic 
jsme společně nacenily a následně prodaly řadu 
nemovitostí. Také jsme pro spoustu lidí zajistily 
odhad pro dědické a rozvodové řízení. Pro majitele 
nemovitostí mám novou službu - Tržní posouzení 
nemovitosti ZDARMA. Využívám všechny moderní 
nástroje prodeje, zajištuji kompletní právní servis 
a hypotéky. Na realitním trhu se pohybuji 19 let, 
žiji v Hostěnicích a mojí předností je, že tuto 
lokalitu velmi dobře znám.
Co bys poradila těm, kteří uvažují o 

prodeji nemovitosti?
Aby se nebáli prodávat nemovitosti nyní, pokud 
proto mají důvod. 
Na ty, kteří chtějí kupovat nemovitost, se zaměřím 
v příštím vydání zpravodaje.
                                          
Pokud chcete poradit, ráda vám věnuji svůj čas. 
Až to situace umožní, můžeme se potkat u kávy  
a popovídat si o tom.

Mgr. Monika Sedláková   Tel.: 777 148 332     
www.monikasedlakova.cz       
www.odhadzdarma.online

AUTOR ČLÁNKU: PETRA ŘEŘUCHOVÁ
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PROČ PRODÁVAT PRÁVĚ TEĎ?
Ceny nemovitostí se stále drží na maximu, a to 
je to skvělá zpráva pro prodávající. Pokud máte 
pádný důvod k prodeji, není na co čekat.
Na druhou stranu kupující prožívají velké 
rozčarování. Vzpomínám si, když jsem na 
jaře roku 2020 začala s prodejem novostaveb 
rodinných domů ve Slavkově, zájemci mi psali 
na Facebook, že si počkají až ceny spadnou 
dolů. Opak se ukázal pravdou. Nejenom, že cena 
těchto domů neklesla, naopak vzrostla během 
jednoho roku o milion korun.  Takový vývoj cen 
nikdo z nás neočekával!
Dobrou zprávou pro kupující jsou stále příznivé 
úrokové sazby hypotéčních úvěrů. Jak říká naše 
hypotéční specialistka, Marcela Stehlíková, ze 
společnosti Golem Finance: „Průměrná úroková 
sazba sjednaných hypoték sice mírně vzrostla nad 

2 %, ale tento nárůst byl očekávaný.“ A dodává: 
„Čelíme stále nebývalé poptávce, která žene ceny 
k historickým hodnotám a doslova vyvolává 
hypoteční horečku. Osobně si nemyslím, že trh 
zchladí růst úrokových sazeb, ten totiž podle 
mne nebude letos nijak výrazný. Je ale čas začít 
se zamýšlet nad riziky, které současná situace 
přináší. Nic neroste do nebe.“
Na závěr se s vámi podělím o neobvyklou historku, 
kterou jsem zažila, když jsem doprovázela své 
klienty při prohlídce domu v hodnotě 9 milionů. 
Makléř nám sdělil, že jednotlivé pokoje jsou 
zamčené a není možné se do nich podívat.  
Po našem naléhání je přece jen otevřel a my 
jsme se nestačili divit! Dům byl plný exotických 
zvířat. Kočky a papoušci – to bylo ještě v pohodě. 
Problém nastal až v poslední pokoji, protože 

jeho obyvatelka - PUMA, nám v mžiku velkým 
skokem přistála u nohou. Nechtěla se s námi 
totiž dělit o slepici, kterou měla k večeři! Tento 
dům není do dnešních dnů prodaný a já se tomu 
vůbec nedivím.
Moje strategie je jiná. Klienti jsou při mých 
prohlídkách překvapováni pouze příjemně. 
Využívám všechny moderní nástroje prodeje 
podpořené videoprohlídkou a 3D scanem, 
zajištuji kompletní právní servis a hypotéky. 
Na realitním trhu se pohybuji 19 let, žiji  
v Hostěnicích a mojí předností je, že tuto lokalitu 
velmi dobře znám. Pokud chcete poradit, ráda 
vám věnuji svůj čas. 
Tady je malá ukázka posledních dvou zakázek  
z Mokré a z Lipůvky.
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Start bude po skupinkách (dle opatření MZ) od ZŠ Mokrá 
v sobotu 29. 5. 2021 od 13 do 15 hodin,

 Celá trasa i soutěže bude v poklidné chůzi trvat cca 1-2 hodiny. 
Pokud bude silný trvalý déšť akce se nekoná.

Vzhledem k protiepidemickým opatřením si tento rok 
v oddělených skupinkách projdete trasu tajnou mapou za pokladem

 přes zábavné stanoviště rozmístěné po obci. 
Můžete se těšit na koníky, lanovku, hasiče, soutěžení i občerstvení v cíli.

dobrodruzna cesta za pokladem

POŘADATEL TJ MOKRÁ - HORÁKOV S PODPOROU OBCE MOKRÁ-HORÁKOV

DEN DETI 2021


